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   Príhovor starostu

Mrazivé ticho, všade biely 

sneh, konečne pokoj, nebo 

plne hviezd. 

Je tu čas vianočný, keď 

stromček sa ligoce, prajeme 

Vám zo srdca prekrásne 

Vianoce.

Kolektív Obecného úradu

v Strečne

Milí spoluobčania,
na záver tohto roka, v ktorom sme oslávili významné vý-

ročia a zrealizovali množstvo dôležitých projektov, by som 
sa rád s vami podelil o niekoľko zhodnotení a pohľadov na 
uplynulé obdobie. Tento rok bol pre našu obec, našich ob-
čanov i našich najmenších veľmi významný a výnimočný 
nielen z hľadiska historických míľnikov, ale aj z pohľadu 
rozvoja a zlepšovania podmienok pre nás všetkých.

Začnem tým, čo nám priniesol tento rok v oblasti histó-
rie. Pripomenuli sme si hneď dve významné výročia, ktoré 
sú neoddeliteľnou súčasťou našej obce. Prvým je 100. vý-
ročie založenia futbalového klubu v našej obci. Futbal sa 
stal nielen športom, ale aj súčasťou našej kultúry, tradície a 

zábavy. Chcem poďakovať všetkým, ktorí v uplynulých de-
saťročiach prispeli k rozvoju nášho futbalu a ktorí aj dnes 
neúnavne pracujú na tom, aby naše deti a mladí ľudia mali 
príležitosť športovať a stretávať sa. Oslavy stého výročia 
boli plné emócií, spomienok, ale aj optimizmu do budúc-
nosti. Ďakujem všetkým, ktorí sa podieľali na príprave a 
organizovaní týchto osláv.

Rovnakú pozornosť si zaslúži aj 100. výročie založenia 
nášho dobrovoľného hasičského zboru. Tento zbor, ktorý 
vždy stál v prvej línii ochrany života a majetku našich ob-
čanov, sa stále vyznačuje svojou ochotou pomáhať a obeta-
vosťou. Hasiči boli a stále sú neoddeliteľnou súčasťou na-
šej komunity. Našim hasičom patrí veľké poďakovanie, že 



2. strana 6/2024 3. strana6/2024

   15. ZASADNUTIE OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA V STREČNE

Dňa 27.11.2024 sa uskutočnilo 15. 
zasadnutie OZ. Zúčastnení: starosta 
obce, poslanci OZ, zapisovateľka p. Ing. 
Lucia Rolková. Ospravedlnení: hlavný 
kontrolór obce, Vojtech Oberta príchod 
16.50 h.

1. Otvorenie
Starosta konštatuje, že OZ je uzná-

šaniaschopné. Uznesením č. 195/A 
volí overovateľov zápisnice v zložení: 
Marek Hanuljak, Mgr. Iveta Tarabová. 
Hlasovanie: za-8, proti-0, zdržal sa-0, 
neprítomní-1. Uznesením č. 195/B 
volí členov návrhovej komisie v zlože-
ní: p. Beáta Badibangová, PhDr. Mária 
Beháňová. Hlasovanie: za-8, proti-0, 
zdržal sa-0, neprítomní-1. Uznesením 
č.196 schvaľuje program 15.zasadnu-
tia OZ. Hlasovanie: za-8, proti-0, zdr-
žal sa-0, neprítomní-1.

2. Kontrola uznesení
• prepadnuté schodisko pri 

vstupe na cintorín – oprava bola vyko-
naná

• oprava rozhlasu na ul. Mláde-
že – úloha pretrváva

• nebezpečná zákruta na ul. 
SNP – dňa 22.11.2024 sa uskutočnilo 
stretnutie zo zástupcami VUC odboru 
dopravy a bola prisľúbená náprava 
v podobe osadenia svetelných vý-
stražných značení na priechode pre 
chodcov a osadenia merača rýchlosti. 
Uznesením č.197 OZ berie na vedomie 
kontrolu uznesení. Hlasovanie: za-8, 
proti-0, zdržal sa-0, neprítomní-1.

3. Návrh na schválenie mimoriad-
neho členského príspevku do OOCR 
Malá Fatra

K bodu bol prizvaný p. Ing. Štefan 
Vančík, výkonný riaditeľ OOCR Malá 
Fatra. Poslancom OZ vysvetlil, čo je 
hlavnou úlohou OOCR Malá Fatra, ako 
sa vypočítavajú členské príspevky za 
obec a aké projekty OOCR Malá Fatra 
v minulosti realizovala. Následne in-
formoval poslancov o možnosti mi-
moriadneho členského vkladu obce 
do OOCR. Táto čiastka by bola spolu 
s ostatnými mimoriadnymi vkladmi 
jednotlivých členov zaradená do ba-
líka žiadostí na dotáciu Ministerstva 
cestovného ruchu a športu SR. V mi-
nulosti takýmto spôsobom využili 
zdroje na podporu cestovného ruchu 
obce napr. obce Teplička nad Váhom, 
Terchová, Stráža či mesto Žilina.

Obec má k dispozícii ako voľné zdro-
je čiastku 300 000 € z rezervného fon-
du obce. Tie by obec vložila ako mi-
moriadny členský príspevok do OOCR 

Malá Fatra s tým, že 10% z vloženej 
sumy ostáva Krajskej organizácii ces-
tovného ruchu (KOCR). Zvyšná čiastka 
270 000 € bude hneď po zaúčtovaní 
vrátená obci na ľubovoľné použitie. 

Mechanizmus podpory cestovného 
ruchu spočíva v tom, že výška poskyt-
nutej dotácie z Ministerstva cestov-
ného ruchu a športu je poskytnutá až 
po dvoch rokoch od mimoriadneho 
vkladu, t.j. v roku 2026 a to vo výške 
90% z mimoriadneho vkladu obce, čo 
v našom prípade predstavuje čiastku 
270 000 €. Poskytnuté prostriedky sú 
účelovo viazané na podporu cestov-
ného ruchu, konkrétne v obci Streč-
no  na vybudovanie „Domu remesiel 
a tradícií“, na ktorý je už vypracovaná 
projektová dokumentácia a štúdia. Jej 
obsahom je návrh nadstavby, prístavby 
a stavebných úprav staršieho objektu v 
obci Strečno s plánovanými priestormi 
na expozíciu dobových predmetov a 
služby turistom. V prístavbe budú vy-
budované aj  verejné toalety pre ZŤP. 

Po rozprave dal starosta hlasovať, 
že poslanci OZ schvaľujú prebytok re-
zervného fondu na mimoriadny člen-
ský príspevok do OOCR Malá Fatra do 
výšky 300 000 €. Uznesením č.198 OZ 
neschvaľuje prebytok rezervného fon-
du na mimoriadny členský príspevok 
do OOCR Malá Fatra do výšky 300 000 
€. Hlasovanie: za-2, proti-3, zdržal sa-
4, neprítomní-0.

4. Schválenie dotácií od obce pre 
rok 2025

Termín podania Žiadosti o dotáciu 
od obce bol 30.11.2024. O dotáciu 
požiadalo 11 žiadateľov. Uznesením 
č.199 OZ schvaľuje pridelenie dotácií 
od obce pre jednotlivé zložky a organi-
zácie z rozpočtu obce na r. 2025 v cel-
kovej výške 47 000 € na účel uvedený 
v zápisnici. Hlasovanie: za-9, proti-0, 
zdržal sa-0, neprítomní-0

5. Návrh programového rozpočtu 
na r. 2025, 2026, 2027

Starosta obce oboznámil prítomných 
s návrhom programového rozpočtu. 
Okrem bežného zabezpečenie chodu 
obce, chodu MŠ a ZŠ sa počas roko-
vania OZ predbežne stanovili zámery 
obce, ich časový harmonogram a po-
treby zapojenia rezervného fondu vo 
výške 236 243 €. Uznesením č.200 OZ 
schvaľuje zapojenie rezervného fondu 
na rok 2025 vo výške 236 243 €. Hla-
sovanie: za-9, proti-0, zdržal sa-0, ne-
prítomní-0. Uznesením č.201 OZ berie 

na vedomie návrh programového roz-
počtu na r. 2025 s výhľadom na roky 
2026 a 2027. Hlasovanie: za-9, pro-
ti-0, zdržal sa-0, neprítomní-0.

6. Rôzne
 Plán kontrolnej činnosti hlav-

ného kontrolóra na 1.polrok 2025
V zmysle ustanovenia § 18f ods. 1 

písm. b) zákona NR SR č. 369/1990 
Zb. v znení neskorších predpisov 
hlavný kontrolór obce predložil návrh 
plánu kontrolnej činnosti hlavného 
kontrolóra na 1. polrok 2025. Návrh 
bol poslaný poslancom OZ, uverejne-
ný na webovom sídle obce aj na obec-
nej tabuli. Uznesením č.202 OZ berie 
na vedomie návrh kontrolnej činnosti 
hlavného kontrolóra obce na I. polrok 
2025. Hlasovanie: za-9, proti-0, zdržal 
sa-0, neprítomní-0

Pripomienky poslancov
Beáta Badibangová
• upozornila na blížiacu sa 

zimnú údržbu a parkovanie áut na 
ceste, 

• informovala o osadení nové-
ho boxu Balíkovo (Slovak Parcel), kto-
rý slúži len na prijímanie zásielok, nie 
na odosielanie.

Ivan Melo
• upozornil na nevhodné par-

kovanie áut na ceste pri Dong Hee a na 
nefunkčnú baterku v umývacom stroji 
v telocvični. 

Ján Trnovec
• informoval sa v akom stave je 

prerábka šatní v telocvični a poukázal 
na nefunkčné vypínače v šatniach te-
locvične. 

Mária Beháňová
• vzniesla požiadavku na osa-

denie dvoch retardérov na ul. Za zá-
hradami. 

Miroslav Kubo
• informoval sa o namaľovaní 

prechodu pre chodcov pri Jednote. 
Marek Hanuljak
• informoval sa o možnosti 

zrezania tují na cintoríne a o pokládke 
dlažby na Majeri 

Uznesením č. 203 OZ berie na vedo-
mie pripomienky poslancov. Hlasova-
nie: za-9, proti-0, zdržal sa-0, neprí-
tomní-0.

Pripomienky občanov
Peter Prieložný
• informoval sa o možnosti 

osvetlenia prechodu pre chodcov pri 
Dong Hee. 

 Zapísala: Ing. Lucia Rolková
Poznámka: plné znenie zápisnice je zve-

rejnené na webovej stránke obce. 

aj v dnešnej dobe dokážu spájať tradíciu 
s modernými postupmi a technikou, aby 
boli pripravení čeliť výzvam, ktoré život 
prináša. 

Tento rok bol však významný aj v ob-
lasti rozvoja infraštruktúry a zlepšovania 
kvality života v našej obci.

Jedným z najvýznamnejších krokov 
v oblasti vzdelávania a starostlivosti o 
naše deti bolo uvedenie nových tried do 
prevádzky v nadstavbe materskej školy, 
ktorú v posledných rokoch postupne mo-
dernizujeme. Tento krok znamená nielen 
väčšiu kapacitu a lepšie podmienky pre 
našich najmenších, ale aj väčšiu flexibi-
litu pre rodičov, ktorí sa môžu cítiť istí, 
že ich deti dostanú kvalitnú starostlivosť 
a vzdelanie v modernom a bezpečnom 
prostredí. Okrem toho sme vďaka Obec-
nému podniku služieb Strečno úspešne 
dokončili rekonštrukciu elektroinšta-
lácie a vynovenie tried v pôvodnej časti 
budovy materskej školy, čím sme zabez-
pečili vyššiu úroveň bezpečnosti a kom-
fortu pre deti aj personál. Tieto kroky sú 
len malou ukážkou toho, ako sa snažíme 
neustále zlepšovať prostredie, v ktorom 
vyrastajú naše deti.

V predchádzajúcom období na finan-
covanie dvoch veľkých projektov z euro-
fondov, rekonštrukcie lávky a zvýšenia 
kapacity materskej školy si obec zobrala 
krátkodobé preklenovacie úvery vo výš-
ke takmer 1,5 mil. eur. V tomto roku, po 
kontrole Riadiacich orgánov, ako aj NKÚ 
SR s konštatovaním, že neboli porušené 
predpisy VO,  nám boli prostriedky z eu-
rofondov na uvedené projekty uvoľnené. 
Takto sme mohli splatiť významnú časť 
úverov. Obec sa momentálne nachádza v 
nulovej zadlženosti, čo je potvrdením na-
šej zodpovednosti a hospodárnosti a zá-
roveň to otvára nové možnosti pre ďalšie 
investície do rozvoja našej obce. Jednou 
z takých bola rekonštrukcia ul. Školskej 
spolu s chodníkom, ktoré boli dlhé roky 
v zlom stave a ktoré teraz konečne spĺňa-
jú štandardy bezpečnosti a komfortu pre 
motoristov aj chodcov.

Rovnako dôležitým krokom bola vý-
stavba novej cesty, ktorá prepojuje cyk-
lotrasu s centrom obce. Tento projekt bol 
dotačne schválený Pôdohospodárskou 
platobnou agentúrou vo výške cca 30 
000 eur prostredníctvom Miestnej akč-
nej skupiny Terchovská dolina, ktorej 
sme súčasťou. Projekt má nielen prak-
tický význam pre našich cyklistov, ale 
aj symbolický – ukazuje náš záväzok k 
rozvoju udržateľnej dopravy a lepšie-
mu prepojeniu rôznych častí našej obce. 
Vďaka tomuto kroku je naše centrum 
obce príjemnejším miestom pre život a 
zároveň sa zvyšuje aj atraktivita obce pre 
návštevníkov.

Chceme, aby návštevníci mohli plno-

hodnotne prežiť pobyt v našej obci. To 
znamená využiť nielen lokálne ubyto-
vacie a stravovacie možnosti, ale mať aj 
kvalitný prísun informácii či zoznámiť 
sa s históriou našej obce. Veď zachová-
vať ľudové tradície a obnovovať miestnu 
kultúru je potrebné, aby sa nezabudlo 
na dedičstvo našich predkov. Je na ško-
du veci, že nie všetci poslanci sa zhodli s 
touto myšlienkou a nepodporili možnosť 
vložiť voľné prostriedky ako mimoriad-
ny vklad do Oblastnej organizácie cestov-
ného ruchu Malá Fatra (OOCR MF), ktoré 
by sa následne vo výške 90% z vkladu 
vrátili späť do obce na ľubovoľné použi-
tie. Následne, rovnakú čiastku v r. 2026 
by sme mohli čerpať ako dotáciu z Minis-
terstva cestovného ruchu a športu pros-
tredníctvom OOCR MF na rekonštrukciu 
domu na ul. Lesnej vo vlastníctve obce a 
vybudovať z neho Dom remesiel a tradí-
cií, s plánovanými priestormi na expozí-
ciu dobových predmetov a poskytovania 
služieb turistom.

Tiež by som vás chcel informovať o 
aktuálnom stave prebiehajúcich prác v 
miestnej telocvični. Dokončujú sa  prá-
ce v šatniach a sociálnych zariadeniach, 
konkrétne modernizácia a rekonštrukcia 
spŕch a WC. Tieto vylepšenia prispejú k 
zlepšeniu komfortu a hygieny pre všet-
kých, ktorí tieto priestory využívajú. 
Okrem toho sa začali stavebné práce na 
prístavbe skladu cvičebných pomôcok v 
telocvični, čo nám umožní lepšie zabez-
pečiť priestor na uskladnenie potrebné-
ho vybavenia a zároveň zlepší podmienky 
pre naše deti a všetkých, ktorí sa venujú 
športovým aktivitám. Tieto investície sú 
súčasťou našich snáh o zlepšenie infraš-
truktúry a podmienok pre vzdelávanie a 
šport v našej obci. 

Ďakujem vám za vašu trpezlivosť a pod-
poru počas realizácie týchto projektov.

V poslednom čase sa mnohí pýtate na 
lokalitu Kamenné určenú pre výstavbu 
rodinných domov. Chcem vás informovať, 
že po niekoľkomesačných prieťahoch so 
Stredoslovenskou distribučnou, sme 22. 
novembra 2024 podpísali zmluvu o spo-
lupráci na rozvoji distribučnej sústavy v 
tejto lokalite. Nakoľko stavba elektrifi-
kácie v tejto lokalite nie je v dlhodobom 
pláne rozvoja SSD, obec sa rozhodla na 
vlastné náklady vypracovať projektovú 
dokumentáciu a zabezpečiť realizáciu 
stavby prostredníctvom dodávateľov zo 
zoznamu kvalifikačného systému SSD. 
Momentálne čakáme na potvrdenie zo 
strany distribučnej spoločnosti, aby sme 
mohli naplno pokračovať v príprave a re-
alizácii projektu. Tento proces, bohužiaľ, 
ešte neumožňuje stanoviť presný termín 
začiatku, ale urobíme všetko, čo je v na-
šich silách, aby sme tento projekt čo naj-
skôr posunuli vpred.

Ako každý rok, aj tento, sme pre vás 
pripravili náš obľúbený stolový kalen-
dár, ktorý zachytáva historické fotografie 
obce z minulého storočia. Tento kalen-
dár je krásnou pripomienkou toho, ako 
sa naša obec vyvíjala, ako sa menila jej 
architektúra, a ako postupne rástla a mo-
dernizovala sa. Toto nie je len zásluhou 
vedení obce v jednotlivých obdobiach, 
ale vás všetkých, ktorí sa akýmkoľvek 
spôsobom zúčastňujete na dianí a budo-
vaní obce. Pri tejto príležitosti by som sa 
chcel poďakovať všetkým spolkom, zlož-
kám a inštitúciám pôsobiacicm v obci, 
zamestnancom obce a Obecného podni-
ku za spoluprácu a vytváranie prostredia 
pre krajší a kvalitnejší život v našej obci. 
Verím, že aj v roku 2025 budeme pokra-
čovať v našich plánoch, a že naša obec 
bude ešte krajším, silnejším a lepším 
miestom pre život. Ďakujem vám za vašu 
dôveru, podporu a spoluprácu.

Na záver mi dovoľte popriať vám všet-
kým pokojné, šťastné a zdravé Vianoce a 
do nového roku veľa osobných aj pracov-
ných úspechov. 

S úctou,                           Dušan Štadáni
               Váš starosta 

Čas vianočný, čas sviatočný
Vianoce sú naozaj zvláštne tým, že sa 

ľudia dokážu zblížiť, otvoriť, byť bez-
prostrednejšími, vyjsť zo seba a stať sa 
ľudskejšími. Vidno to všade. Deti chodia 
vystupovať s vianočným programom, 
susedia prehodia pozdrav a pár prianí, 
povedia niečo milé. A my to všetko s 
vďakou prijímame. Ozýva sa v nás člo-
vek. 

Ten človek, ktorý chce pomôcť slab-
ším. Ten človek, ktorý je ohľaduplnejší, 
úctivejší. Ten človek, ktorý sa odrazu 
odpúta od pracovných povinností a dáva 
prednosť rodine. Ten človek, ktorý sa 
pri štedrovečernom stole pomodlí za 
seba a svojich so želaním, aby ďalší rok 
bol štedrý pokojom, príjemnými prekva-
peniami a skúpy na zlé správy. 

Preto aj ja vám želám, aby ste na Viano-
ce prežili tie najkrajšie emócie. Prajem 
vám ľudské teplo a čistú myseľ, úprim-
nosť a porozumenie. A v novom roku 
nech sme v našej obci jeden k druhému 
vľúdni, nezabúdame byť k sebe navzá-
jom ľuďmi.

Na záver chcem vyjadriť svoje poďa-
kovanie všetkým zložkám pôsobiacim 
v obci za spoluprácu. Vďaka nim bol aj 
tento rok opäť bohatý a výnimočný na 
kultúrne, spoločenské či športové podu-
jatia. Úprimne si želám, aby naša dobrá 
spolupráca pokračovala aj v roku 2025. 

  Badibangová Beáta, zástupkyňa starostu
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Prijať veľké poslanie

Mnoho času ubehlo odo dňa, keď si spoločné „áno“ pove-
dali manželia pán František a Eva Obertovci. Dňa 28. no-
vembra 2024 sa dožili nádherného životného jubilea - 60 
rokov spoločného života a oslávili „Diamantovú svadbu“. 
Tieto roky dokázali a potvrdili, že šťastné manželstvo môžu 
vytvoriť iba tí ľudia, ktorí k rodinnému zväzku pristupujú s 
láskou v srdci a vzájomným porozumením. Pri ich vzácnom 
životnom jubileu sme im boli s p. starostom v mene vede-
nia obce zablahoželať a prejaviť im úctu a uznanie za spo-
ločne prežité roky. Želáme im, aby predovšetkým v dobrom 
zdraví prežili ešte dlhé roky v spoločnom manželstve.  

Beáta Badibangová zástupkyňa starostu

Úradné hodiny počas vianočných sviatkov

Diamantová svadba

Z činnosti OPS
          Tak ako každý rok, dovoľte mi aj 

na záver roku 2024 krátke zhrnutie hlavných činností Obecné-
ho podniku služieb Strečno s.r.o. (ďalej len OPS).

V činnosť OPS v mesiaci január tohto roku spočívala predo-
všetkým vo výrobe tepla pre obecný úrad, základnú školu a 
telocvičňu a v zimnej údržbe verejných komunikácii a zazmluv-
nených spoločností v obci Strečno.

Vo februári sme opravili ulicu Nábrežná položením novej vrs-
tvy kameniva a vyčistili sme uličné dažďové vpuste na obec-
ných komunikáciách.  

V mesiaci marec sme realizovali betónové oplotenie pre obča-
na Strečna a zrekonštruovali sme dažďovú kanalizáciu na ulici 
Školská v rámci prípravy na položenie  nového asfaltového ko-
berca.

V mesiaci august sme vykonali lokálnu opravu podlahy miest-
nej telocvične a začali s realizáciou oprav spŕch tejto telocvične.

V apríli sme začali s realizáciou opravy I. a II. nadzemného 
podlažia pôvodnej budovy Materskej školy v Strečne. Oprava 
spočívala vo výmene elektroinštalácie, opravy stropov, stien i 
podláh. Tento projekt bol našou hlavnou činnosťou až do odo-
vzdania staveniska 31. júla 2024. 

Našou hlavnou činnosťou v mesiaci september bola oprava 
zámkovej dlažby v priemyselnom parku.

V októbri sme zrealizovali projekt Prístupová cesta k cyklo-
chodníku Strečno. Ide o prepojenie z ulice Slovenského národ-
ného povstania na cyklochodník popri rieke Váh. 

V mesiaci november sme vykonali ďalšiu fázu opravy/výme-
ny zámkovej dlažby v priemyselnom parku, vybudovali sme 
betónové oplotenie pre občana Strečna a pokračovali sme na 
opravách spŕch  v miestnej telocvični. 

V súčasnosti, v mesiaci december, pokračujeme na prácach v 
telocvični a začali sme prípravné práce na prístavbe skladu ná-
radia pre telocvičňu.  

Ďalšími našimi činnosťami, ktorým sme sa v uplynulom roku 
venovali boli už tak ako každý rok: zabezpečenie údržby verej-
ného osvetlenia a verejného rozhlasu, dodávka pitnej vody, do-
dávka tepla, zimná a letná údržba, dopravné služby, pohrebné 

služby, drobné služby pre občanov, realizácia vodovodných a 
kanalizačných prípojok a  prenájom nástrojov a malej mecha-
nizácie. 

Tak ako po minulé roky aj teraz môžem opäť s potešením i 
hrdosťou zhodnotiť, že všetci pracovníci OPS, Katarína Krá-
liková, Juraj Buchta, Vladimír Ilovský, Ladislav Oberta, Miloš 
Melo, Ivan Melo, Peter Melo, Peter Oberta a Juraj Žídek, ale aj 
pracovník na dohodu Denis Žídek si uvedomovali dôležitosť 
našej hlavnej úlohy, ktorou je zabezpečovanie služieb pre po-
treby obce a jej občanov k ich plnej spokojnosti a podľa toho 
aj v tomto roku pristupovali k práci s vysokým nasadením a 
neraz i nadšením. Nemôžem opomenúť Jaroslava Ilovského, 
Michala Kučeríka, Viliama Tavača a Ladislava Obertu staršie-
ho, ktorí sa nám, tak isto vzorne, starajú o prevádzku Zberné-
ho dvora Strečno.

Všetkým menovaným úprimne ďakujem za odvedenú prácu 
v roku 2024. Tak isto ďakujem aj ich najbližším za vytváranie 
stabilného rodinného zázemia, vďaka ktorému mohli plniť 
náročné úlohy v OPS. Moja vďaka tiež patrí všetkým pracov-
níčkam a pracovníkom obecného úradu Strečno za profesio-
nálnu a zároveň priateľskú spoluprácu. Ďakujem aj starostovi 
obce Bc. Dušanovi Štadánimu, ktorý nám tak ako aj po minulé 
roky bol, v rámci svojich možností a kompetencii, nesmierne 
nápomocný. 

V neposlednej rade chcem poďakovať  tiež všetkým naším 
obchodným partnerom a najmä občanom Strečna za dôveru a 
spoluprácu v uplynulom roku 2024. 

Na záver mi dovoľte popriať Vám všetkým pekné a po-
žehnané Vianoce a veľa pracovných i osobných úspechov a 

najmä veľa zdravia v novom roku 2025. 
K tomu nech nám Pán Boh pomáha. 

Ing. Július Ilovský – konateľ spoločnosti.

Pomaly sa blížia najkrajšie sviatky roka. A predvianočný 
čas je obdobím, kedy človek trochu spomalí a naplní ho po-
cit spolupatričnosti a vďačnosti za všetko, čo v živote má. 
Veľmi ma teší, že aj tento rok sme sa zapojili do krásneho 
vianočného projektu „Koľko lásky sa zmestí do krabice od 
topánok“. Vytvorili sme 10 krabíc plných lásky, ktoré budú 
odovzdané osamelým seniorom. V mene obce ďakujem všet-
kým, ktorí sa nezištne zapojili do zbierky pre domovy dô-
chodcov. Ďakujem, že ste súčasťou tejto krásnej myšlienky.

Beáta Badibangová, zástupkyňa starostu

Koľko lásky sa zmestí do krabičky od topánok

/Na snímke realizácia projektu- 
Prístupová cesta k cyklochodníku Strečno.

    Vyhlasovateľ výzvy: Miestna akčná skupina 
Terchovská dolina- projekt ukončený/

Oznamujeme občanom, že úradné hodiny na Obec-
nom úrade v Strečne a na Stavebnom úrade v Žiline 

budú počas vianočných sviatkov nasledovné:
OcÚ Strečno: 

Od 23.12.2024 do 27.12.2024 zatvorený. 
Od 30.12.2024 otvorený.

Stavebný úrad v Žiline: 
Od 23.12.2024 do 6.1.2025 zatvorený. 

Od 7.1.2025 otvorený. 

Bratia a sestry,

        prežívame Vianočné sviatky a ocitáme sa pred jubilej-
ným rokom 2025. Za tie mnohé roky od Kristovho narode-
nia vzniklo vo svete veľa dojímavých vianočných príbehov. 
Jedným z nich je i tento príbeh:

            Bolo to v roku 1917, jednom zo strašných rokov 
1. svetovej vojny. Nad zákopmi fúkal mrazivý vietor a bolo 

mnoho snehu. Vojaci sa pohybovali opatrne. Noc bola bez 
mesiaca, ale všetci mali strach, aby ich netrafila nepriateľ-
ská guľka, pretože nepriateľ bol tam – pred nimi. Po chvíli 
jeden poručník zašepkal: 

          „Narodil sa.“ „Kto?“ nechápal jeho sused. „Práve bola 
polnoc. Vianočná noc. U nás doma sú moja žena a moja mama 
už v kostole.“ Iný vojak poznamenal: „Pozrite, tam je jaskyňa, 
poďme na chvíľu dnu, budeme chránení pred vetrom.“

Keď vstúpili do jaskyne, najmladší si zložil helmu a kľa-
kol si v jednom kúte. Poručík ostal pri vchode a otočil sa 
k východu, akoby si to nevšímal, ale len pre to, že mal oči 
plné sĺz. 

Najstarší si stiahol rukavice, nahrnul trochu vlhkej hliny a 
vymodeloval z nej malé dieťa z jasieľ. Potom prestrel vrec-
kovku do helmy a položil do nej dieťa Ježiša. 

Poručík vytiahol z kapsy malú sviečku, zapálil ju a polo-
žil k nezvyklej kolíske. Potom ktosi začal ticho odriekavať: 
„Otče náš, ktorý si na nebesiach...“ Všetci sa pridali a ich srd-
cia zmäkli.

Ostali sústredení aj po modlitbe. Za ich chrbtami sa ne-
čakane ozval hlas: „Frohliche Weihnachten!“ (Veselé Viano-
ce!) Rakúsky oddiel ich nečakane objavil s namierenými 
zbraňami stáli pri vchode do jaskyne. Vojaci povyskakova-
li na nohy, ale hlas opakoval s pokojom: „Veselé Vianoce!“ 

Nepriatelia sklonili zbrane a pozerali na chudobnú kolís-
ku. Boli to mladíci a aj oni potrebovali kúsok Betlehema, aj 
keď chudobného. Pozerali na seba zmätene, potom začali 
spievať „Stille Nacht“ (Tichá noc), peknú vianočnú meló-
diu, ktorú všetci poznali.

Všetci sa zjednotili do chóru, aj keď spievali rozličnými ja-
zykmi. Keď dospievali, poručík k jednému z nepriateľských 
mladíkov, podal mu ruku, ktorú ten druhý úprimne stisol. 
Všetci urobili podobne, zaželajúc si veselé Vianoce. Potom 
jeden z Rakúšanov vytiahol spopod plášťa malú topánočku 
pre novorodeniatko. Musela patriť jeho dieťaťu. Podržal si 
ju pri srdci, pobozkal ju a položil vedľa helmy s Ježišom. 

Potom sa otočil a spolu so svojimi priateľmi sa vzďaľoval 
do nočnej tmy ľadových vojnových Vianoc.

Čo vlastne urobilo v jednej chvíli vojakov opravdivo šťast-
nými napriek vojne, zime, odlúčenosti od svojich blízkych 
a vzájomnému nútenému nepriateľstvu?

Za týmto, ale aj za každým vianočným príbehom sa skrý-
va jedno – betlehemské Dieťa nie je obyčajným dieťaťom, 
akých sa rodí dennodenne mnoho. Je Božím Synom, kto-
rý prišiel na svet z lásky kvôli každému jednému z nás a s 
veľkým poslaním: Urobiť človeka vnútorne krásnym a 
večne šťastným.

Záleží už len od nás ako pochopíme Jeho príchod a otvo-
ríme sa pre Jeho poslanie. Každé Vianoce sú tu práve preto, 
aby sme Kristov príchod viac a hlbšie chápali a úprimnejšie 
sa otvárali pre jeho poslanie, pretože jedine s Bohom mô-
žeme dosiahnuť úplne šťastie. 

A silu a odvahu k tomu vám všetkým počas Vianočného 
obdobia, ako i celého jubilejného roku prajem a vyprosu-
jem.    

        Mons.  Michal Keblušek, farár
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200. výročie narodenia strečnianskeho farára 
Štefana Tvrdého

  
„Tak hľa zkvetá naše zniovske gymnasium nado všetko očakávanie!“

Odkaz Štefana Tvrdého, kňaza a veľkého národovca, spočíva v jeho  charizme schopnosti vidieť veci, ktoré iní 
nevidia, alebo nechcú a odmietajú vidieť, v silnom sociálnom cítení, v pracovitosti, neúnavnosti a ochote ísť do  

krajnosti, ak ide o dobro pre človeka. 200. výročie jeho narodenia si pripomenieme jednou z jeho návštev Patro-
nátneho samostatného katolíckeho reálneho gymnázia v Kláštore pod Znievom, ktorého bol podporovateľom, 

pri významnej udalosti (majálese gymnázia v júni 1871), ktorej opis sa dochoval v dobovej tlači.

    25. decembra 2024 uplynie 200 
rokov od narodenia významného 
strečnianskeho kňaza Štefana Tvrdé-
ho, ktorého hrob sa nachádza pred 
strečnianskym kostolom. Štefan Tvr-
dý pôsobil vo farnosti Strečno už v 
rokoch 1849 – 50, keď sa ešte ako 
bohoslovec, ako infirmarius distric-
tualis (ten, ktorý je v kláštore, či cir-
kevnom spoločenstve zodpovedný za 
starostlivosť o chorých a za starostli-
vosť o tých, ktorí sú odkázaní na stálu 
starostlivosť), staral o ťažko chorého 
strečnianskeho kňaza Jána Husára a 
ako strečniansky kňaz v rokoch 1861-
1878. Spočiatku ako administrátor, 
neskôr ako farár. Pochádzal zo zná-
mej žilinskej starousadlíckej rodiny 
Tvrdých, ktorej členovia si i v časoch 
národnostného útlaku zachovávali sil-
né slovenské povedomie a vzišlo z nej 
viacero slovenských národovcov, za-
kladateľov a podporovateľov sloven-
ských národných inštitúcií, kňazov a 
vysokých cirkevných hodnostárov či 
mecénov slovenskej vedy a kultúry. 
Narodil sa 25.decembra 1824 v Žili-
ne rodičom Jánovi Tvrdému a Anne, 
rod. Ribárikovej. Zo známych súro-
dencov mal starších bratov Ignáca 
(29.06.1815 – 04.03.1858 ), ktorý sa 
stal mäsiarom a bol otcom jazykoved-
ca, knihovníka, prekladateľa, lexiko-
grafa a pedagóga Petra Tvrdého (1850 
– 1935) a brata Andreja (12.11.1813 – 
22.12.1872), tiež kňaza. Andrej Tvrdý 
bol vysvätený za kňaza v roku 1837. 
Po vysviacke pôsobil ako katedrálny 
prebendát v Nitre. Potom pôsobil ako 
kaplán v Predmieri a v Rajci. Od 19. 
apríla 1850 bol farárom v Kolárovi-
ciach, kde je aj pochovaný. Bol veľkým 
slovenským národovcom. Tým dňom, 
čo prišiel do Kolárovíc, zrušil písanie 
matrík po maďarsky. Prvé dvojčatá, 
ktoré sa tu narodili v júni 1850 pokrs-
til menami Cyril a Metod. Významne 
sa zaslúžil o rozvoj včelárstva a bol 
aj spoluzakladateľom Spolku včelá-
rov slovenských v Hornom Uhorsku 
v Pružine v roku 1869. Aj jeho mladší 

brat,  strečniansky farár Štefan Tvrdý 
bol veľkým národovcom, ktorý vnímal 
biedne postavenie slovenského ľudu. 
Jeho snaha zbaviť ho tohto jarma bola 
nesmierna. Pôvod chudoby ľudu videl 
aj v nevedomosti, nevzdelanosti a al-
koholizme. Vnímal začarovaný kruh, 
v ktorom žili Slováci. Nemali peniaze 
na vzdelanie a ako nevzdelaní si nik-
dy nezarobili na to, aby boli vzdelaní. 
Veľmi aktívne preto podporoval vznik 
a chod slovenských vzdelávacích in-
štitúcií, ako aj martinský kníhtlačia-
renský spolok, ktorého bol účastiná-
rom a podporoval vydávanie kníh, 
novín a časopisov v slovenčine. Bol 
aktívnym členom Matice slovenskej a 
Spolku svätého Vojtecha. Bratia, kňa-
zi, Andrej Tvrdý a Štefan Tvrdý patrili 
k zakladateľom miestnej pobočky Ma-
tice slovenskej v Žiline. Lásku Štefana 
Tvrdého k slovenskému jazyku a jeho 
znalosť vidno aj v zápisoch narodení, 
úmrtí a sobášov v matrike farnosti 
Strečno. Ako kňaz písal po latinsky, 
ale priezviská obyvateľov farnosti a 
názvy dedín farnosti zapísané v mat-
rikách sa jeho rukou formovali do 
slovenských, dnešných tvarov. Štefan 
Tvrdý patril medzi kňazov, ktorí sa 
usilovali povzniesť slovenský ľud aj 
po stránke sociálnej, hospodárskej a 
kultúrnej popularizáciou vedeckých 
poznatkov. Mal veľký záujem aj na 
hmotnom povznesení strečnianskej 
farnosti. Poučoval a povzbudzoval 
ľudí aj v praktickom živote. Učil ich 
včelárstvu, ovocinárstvu, ako hospo-
dáriť, ako zveľadiť svoje hospodár-
stvo a mať z neho úžitok. Neustále 
burcoval svojich farníkov, aby prestali 
s nesmiernym pitím alkoholu a pripo-
mínal im, že miernosťou (arch. výraz: 
striezlivosťou), nemíňaním peňazí 
v krčme sa zlepší ich hospodárska a 
morálna situácia. 

  Štefan Tvrdý sa nedožil vysokého 
veku, ale určite žil veľmi aktívnym, 
obetavým životom a pocítili to aj jeho 
farníci v Strečne. Umrel v Strečne 30. 
novembra 1878. O jeho smrti sa písalo 

okrem cirkevného schematizmu aj vo 
vtedajších slovenských periodikách. 
Texty svedčia, že slovenská pospo-
litosť si ho veľmi vážila. Slovenský 
kalendár z roku 1878 oznamuje jeho 
úmrtie so slovami, že sa odobral na 
večnosť „šľachetní syn nášho národa“. 
Časopis Orol, 12-te číslo IX-teho roční-
ka z roku 1878, str. 338 zasa obsahuje 
nekrológ, ktorý oznamuje, že „zomrel 
v Strečne tamojší katolícky farár Šte-
fan Tvrdý, rodoľub horlivý a zaklada-
teľ slovenských vzdelávacích ústavov“. 
Zo spomienok obyvateľov sa uchovalo 
tvrdenie, že tento nesmierne pokorný 
kňaz bol pochovaný pred strečnian-
sky kostol na jeho vlastnú žiadosť. 
Chcel vraj ležať tam, kde jemu tak milí 
farníci každý deň vchádzajú do kosto-
la. O tom, že si Strečno zamiloval, niet 
pochýb. Veď v Strečne ako bohoslo-
vec a budúci kňaz začínal a v Strečne 
ukončil svoju pozemskú púť. 

    Obec Kláštor pod Znievom je ši-
rokej verejnosti známa predovšetkým 
vďaka jednému z troch neštátnych 
(patronátnych) slovenských gymnázií. 
Patronátne samostatné katolícke reál-
ne gymnázium v Kláštore pod Znie-
vom založili slovenskí vlastenci 3. ok-
tóbra 1869, teda v čase maďarizácie, 
pretože na klasických štátnych gym-
náziách sa vyučovalo v maďarčine. 
Založenie slovenských gymnázií bolo 
iniciované Memorandom slovenského 
národa vyhláseného v Martine 7. júla 
1861. Slovenské gymnáziá (okrem 
Kláštora pod Znievom to boli evanje-
lické gymnáziá v Revúcej a v Martine) 
tvorili spoločne s Maticou slovenskou 
oporu slovenského národného živo-
ta, preto boli tŕňom v oku maďarskej 
vrchnosti, ktorá ich v 70-tych rokoch 
zatvorila. Gymnázium v Kláštore pod 
Znievom bolo v podstate pokračova-
ním banskobystrického gymnázia. Po 
rakúsko-uhorskom vyrovnaní  narást-
lo Maďarom a maďarónom sebave-
domie. Už v júni 1867 vedúce kádre 
Zvolenskej stolice na čele s politikom, 
notárom a známym prenasledova-

teľom všetkého slovenského Bélom  
Grünwaldom, jedným z hlavných te-
oretikov pomaďarčenia Slovákov ako 
národa, sa v júni 1867 obrátili na mi-
nistra kultúry a školstva, ktorým bol v 
tej dobe barón József Eötvös de Vásá-
rosnamény, so žiadosťou, aby bansko-
bystrické katolícke štátne  gymnázium 
očistil  od nevlasteneckých a panslav-
skych živlov. Minister žiadosti vyhovel 
a Martina Čulena a slovenských pro-
fesorov z gymnázia odstránil. Na ich 
miesta nastúpili Grünwaldov priateľ 
Dr. Ján Klamárik ako správca gymná-
zia a maďarskí profesori. Od  jesene  
1867 sa v Banskej Bystrici vyučovalo 
v maďarskom jazyku a slovenčina sa 
stala nepovinným predmetom. Kato-
lícki Slováci zostali bez strednej školy. 
Iniciatívy sa chopili bývalí absolventi 
bystrického gymnázia, ktorí študova-
li na peštianskej univerzite. V apríli 
1868 vydali v Pešťbudínskych vedo-
mostiach výzvu, aby sa začalo praco-
vať na zriadení samostatného a len od 
patronátu závislého, teda neštátneho 
slovenského katolíckeho  gymnázia a 
začali organizovať finančnú zbierku. 
Na výzvu nadšene reagoval Franti-
šek V. Sasinek a zaviazal sa, že „hoci 
je chudobný, na gymnázium obetuje 
dvesto zlatých, i keby mal  peniaze vy-
žobrať“. Popri Sasinkovi sa do príprav 
zapojil aj  Martin Čulen a spoločne 
presviedčali ostatných Slovákov, aby 
budúce gymnázium podporili. Od jari 
1868 vyzbieraná suma rýchlo rástla. 
Prispievali slovenskí kňazi, kapláni, 
učitelia, ale i remeselníci, roľníci, ba 
i celé obce. Na gymnázium po graj-
ciaroch zbieral aj slovenský ľud pri 
krstinách, na svadbách, pohreboch 
a na zábavách. Kto nemal hotovosť, 
prisľúbil pár meríc obilia z budúcej 
úrody, ovcu či jalovicu. Martin  Čulen 
pre myšlienku školy získal  richtára v 
Kláštore pod Znievom  Jána Capka a 
jeho zásluhou sa predstavenstvo mes-
tečka Kláštora pod Znievom uznieslo, 
že „v prípade, keď utvoriť sa majúce 
slovenské katolícke gymnázium a vrch-
nostenské povolenie obsiahne, také s 
radosťou a najväčšou ochotou do lona 
svojho prijať je hotové“ (Pešťbudín-
ske vedomosti,  ročník VIII, číslo 40, 
vydané v utorok 19. mája 1868). V 
polovici októbra 1868 sa v Kláštore 
pod Znievom zišlo stodvadsaťsedem 
katolíckych kňazov a laikov, ktorí na 
gymnázium prispeli vysokými suma-
mi a vytvorili patronát, teda správnu a 
dozornú radu gymnázia. Rozhodli, že 
v nasledujúcom roku sa tu otvorí  prvý 
a druhý ročník a za správcu určili Mar-
tina Čulena, ktorý mal vypracovať šta-
tút školy  a zariadiť u vrchnosti všetko 

potrebné. Slávnostnými bohoslužba-
mi bol 3. októbra 1868 otvorený prvý 
školský rok. Do toho času sa na gym-
názium  vyzbieralo šestnásťtisíc zla-
tých. Na štúdium sa prihlásilo sedem-
desiatštyri žiakov pochádzajúcich z 
chudobných  slovenských roľníckych 
a remeselníckych rodín. Preto Čulen 
zriadil  pri gymnáziu aj alumneum, 
teda jedáleň, kde chudobní žiaci do-
stávali zadarmo trikrát denne stravu, 
ba aj odev, zošity i učebnice. Za veľmi 
nízky poplatok mohli bývať v gazdov-
ských domoch mestečka. Na gymnáziu 
pôsobil kvalitný profesorský zbor, ako 
napr. prekladateľ a publicista Samuel 
Zachej, rímskokatolícky kňaz a spiso-
vateľ Gabriel Zaymus, lekár a prírodo-
vedec Matej Korauš a iní. V gymnáziu 
študovali viacerí predstavitelia slo-
venského národného života a kultúry, 
napr. spisovatelia Ferko Urbánek a 
Anton Bielek. V učebnom pláne sa klá-
dol dôraz na reálne (prírodovedné) 
predmety. Povinnými predmetmi boli  
náboženstvo, latinská reč, slovenská 
reč, maďarská reč, nemecká reč, ze-
mepis, počtoveda, názorné merníctvo, 
prírodopis, dejepis, silozpyt. Tzv. mi-
moriadnymi predmetmi boli krasopis, 
ovocinárstvo, telocvik, spev, hudba, 
francúzština, prostonárodnie hospo-
dárstvo. Od založenia do roku 1874 tu 
študovalo 669 žiakov z celého Sloven-
ska. Béla Grünwald robil všetko pre 
to, aby gymnázium zlikvidoval. Pros-
tredníctvom dvojtýždenníka Svornosť 
zdôrazňoval, že Slováci sa v mene 
civilizačného pokroku musia učiť v 
maďarčine. Hoci cieľ gymnázia bol 
jasný: „...z našich žiakov nábožných a 
bohabojných kresťanov, a súcich vlasť 
svoju a národ svoj slovenský milujúcich 
občanov vychovať a ich prirodzeným 
spôsobom v jejich materinskej reči vy-
učovať, hlavnú pozornosť ale obrátiac 
na to, aby oni pri iných, vážnych vedách 

i maďarskú a nemeckú reč základne si 
osvojili.“(Prvá zpráva patronátneho 
samostatného katol. reálneho gym-
nasia v Kláštore pod  Znyovom v škol-
skom roku 1869-70, Kláštor pod Zny-
ovom z 30.7.1870, T.Sv. Martin 1870), 
profesorov slovenského gymnázia ob-
viňoval z panslavizmu. Úrady gymná-
zium v Kláštore pod Znievom zatvorili 
30. decembra 1874. Do budovy sa na-
sťahoval slúžnovský úrad. Podobný 
osud mali aj zvyšné dve gymnáziá a 
napokon aj Matica slovenská. Matica 
slovenská bola zrušená 9. septembra 
1875, tiež pre podozrenie zo šírenia 
panslavizmu. Vláda zhabala všetok 
jej majetok a neskôr ho odovzdala 
Hornouhorskému maďarskému vzde-
lávaciemu spolku FEMKE, ktorý zalo-
žil v roku 1883 práve Béla Grünwald 
kvôli maďarizačnej prevýchove Slová-
kov. Spolok viedol kurzy maďarčiny, 
predstavenia maďarských umelcov, 
zakladal maďarské materské školy 
– óvody, ktoré „zabezpečovali“ sťaho-
vanie slovenských sirôt na Dolnú zem, 
kde deti často pracovali ako sluhovia 
na maďarských gazdovstvách. Grün-
wald bol tvrdý predstaviteľ triednych 
a nacionálnych záujmov maďarských 
vládnucich kruhov. Bol názoru, že naj-
mä Slováci potrebujú nad sebou silnú 
ruku. Maďarizácia vyvrcholila zákon-
mi ministra školstva Alberta Appony-
iho z roku 1907. Žiaľ, ešte veľa vody 
pretieklo Váhom, kým sa postavenie 
Slovákov zmenilo.

     Strečňania môžu byť právom hrdí 
na skutočnosť, že v Strečne pôsobili 
kňazi, ktorí boli predstaviteľmi ná-
rodných snáh o kultúrne a osvetové 
pozdvihnutie slovenského národa. V 
rokoch 1811 až 1814 bol kňazom v 
Strečne Jozef Cuk (Czuk) a v rokoch 
1814 až 1817 Andrej Bazilides, ktorý 
je v Strečne na starom cintoríne pod 
Zvonicou aj pochovaný. Obaja boli ak-

B
ud

ov
a 

G
ym

ná
zi

a 
v 

K
lá

št
or

e 
po

d 
Zn

ie
vo

m



8. strana 6/2024 9. strana6/2024

Uchovávajme spoločne slová a výrazy strečnianskeho nárečia
Povedzme to po 

strečniansky

tívnymi členmi Slovenského učeného 
tovarišstva. Andrej Bazilides patril 
k zakladajúcim členom tohto spol-
ku. Slovenské učené tovarišstvo bol 
spolok, ktorý združoval prívržencov 
bernolákovcov na celom Slovensku a 
šíril slovenský jazyk a literatúru. Bol 
založený v roku 1792 v Trnave ako 
výsledok národných snáh o kultúr-
ne a osvetové pozdvihnutie Slová-
kov. Medzi členov a hlavné osobnosti 
spolku patrili Anton Bernolák, Juraj 
Fándly, Jozef Ignác Bajza, Ján Hollý, 
Alexander Rudnay a iní. Ďalší dvaja 
strečnianski kňazi, slovenskí náro-
dovci sa, okrem iného, veľmi zaslúžili 
o vznik a činnosť gymnázia v Kláštore 
pod Znievom. Okrem Štefana Tvrdé-
ho bol takým aj Jozef Záborský, ktorý 
bol farárom v Strečne v rokoch 1851 ̶ 
1861. Jozef Záborský bol slovenským 
národovcom, ktorého Pešťbudínske 
vedomosti z 5. mája 1869 nazývajú 
„horlivý národní našinec“. Bol členom 
výboru a alumnea (študentskej stra-
vovne) gymnázia v Kláštore pod Znie-
vom. Po odchode z farnosti Strečno v 
roku 1861 sa stal profesorom nábo-
ženskej doktríny a duchovným správ-
com v Biskupskom seminári v Nitre. 

     Na fare v Strečne, popri ktorej 
viedla cesta do Turca, centra nášho 
národnoobrodeneckého diania, sa 
stretávali so strečnianskym farárom 
Štefanom Tvrdým jeho priatelia, náro-
dovci, veľké osobnosti nášho národ-
ného života, veľmi aktívni a poprední 
predstavitelia národno-emancipačné-
ho pohybu Slovákov a ľudovýchovní 
pracovníci, medzi ktorých patrili kňaz 
Štefan Závodník, signatár Memoran-
da národa slovenského, zakladateľ a 
podpredseda Matice slovenskej a jej 
konateľ v Trenčianskej župe či kňaz 
Romuald Čestislav Zaymus, ďalší zo 
zakladateľov Matice slovenskej a jej 
konateľ v Trenčianskej župe a neskôr 
podpredseda Muzeálnej slovenskej 
spoločnosti. Títo kňazi patrili, okrem 
iného, k zakladateľom gymnázia v 
Kláštore pod Znievom a pravidelne 
navštevovali naše národné ustanoviz-
ne, napomáhali ich rozvoju, zúčastňo-
vali sa ako hostia pri ich významných 
dňoch a tešili sa z ich rozkvetu. Štefan 
Tvrdý a Štefan Závodník s radosťou 
navštívili znievske gymnázium aj na 
konci školského roka v júni 1871. 

  Národné noviny, ročník II, číslo 75, 
vydané v utorok 27.júna 1871 v rub-
rike Dopisy uverejnili list dopisovate-
ľa z Turčianskeho sv. Martina, ktorý 
opisuje radostnú, súdržnú, tvorivú a 
nesmierne optimistickú atmosféru 
záverečných skúšok a slávnostného 
ukončenia školského roka majálesom 

na znievskom gymnáziu: „Sv. Martin, 
dňa 24. júna. Kláštor pod Znievom 
má už tiež svoje výročité slávnosti, na 
ktoré teší sa mesto, okolie menovite 
ale patronát  zniovskeho katolíckeho 
gymnasia. Sú to skúška gymnaziálnej 
mládeže a porady patronátu, s čím 
spojeno je na pochúťku divadlo, bese-
da, majáles. Vybrali sme sa teda i my, 
aby sme mohli byť očitými svedkami 
pokroku tohto nášho národného ústa-
vu. Dňa 20. júna usporiadali zniovskí 
ochotníci a ochotnice divadelné pred-
stavenie. Opakovali veselohru „Chyt-
rúšek“. Všeobecne sa za to má, že ako 
bol „Chytrúšek“ prvý raz znamenite 
prednesený, bol druhý raz ešte lepšie. 
Dňa 21. júna, v deň sv. Alojza, patrona 
školskej mládeže, bola verejná skúška, 
ku ktorej povolaní boli úradne nie len 
páni patroni, ale i stoličná vrchnosť v 
osobách pp. hlavného župana Révayho 
a podžupana Ď. Justha, ktorý posledný 
ústav náš skutočne i navštívil. Po sláv-
nostných službách Božích, pri ktorých 
gymn. mládež so štvorspevy a hudbou 
veľmi zdarile spoluúčinkovala, započa-
la sa v gymn. budove skúška pred po-
četným obecenstvom. Pán podžupan, 
s uznalosťou a vďakou to spomíname, 
bral pri tom za dve hodiny činnú účasť, 
vyvolávajúc žiakov ad medium a zku-
šujúc ich. Zkúška bola nie len z povin-
novatých školských predmetov, ale i zo 
spevu a z hudby. Pán podžupan vyslo-
vil svoju úplnú spokojnosť a odovzdal 
pánu riaditeľovi 35 zlatých na odmeny 
žiakom. Odmeny, ktoré i niektorí pp. 
patroni značne rozmnožili, rozdávaly 
sa po skúške. Páni patroni obzreli si i 
alumneum a keď takto všetko s úľubou 
srdca poprezerali a preskúmali, zatú-
žili sami po občerstvení. Nasledoval 
teda spoločný obed, pri ktorom, rozu-
mie sa, vynesené boly početné zdravice, 
menovite pánom dobrodincom tohto 
nášho ústavu. Po obede nasledovala 
porada patronátu. Tu pripomíname 
len, že stav nášho gymnasia sa zo dňa 
na deň v každom ohľade stále zveli-
čuje. Patronát uzavrel na budúci rok 
otvoriť štvrtú triedu a povolať dvoch 
nových učbárov. S vypísaním súbehu a 
obsadením miest poverený je výbor. Po-
dotýkame, že pre prírodné vedy získa-
ný je pán doktor Korauš na teraz ešte 
lekár u vojska. Po poďakovaní sa dosa-
vádneho predsedu patronátu dôst. p. 
Sartorisa, ktorému, ako sa sám vyslo-
vil, jeho úradné povinnosti prekážajú, 
aby záujmom gymnasia ako predseda 
dľa potreby zodpovedal, vyvolený bol 
jednohlasne dôst. a veľkomožný pán 
opát Gočár. Správa sdelila, že nebohý 
minister Eötvös urobil právo verejnos-
ti nášho gymnasia závislým od takých 

podmienok, jaké nežiadaly sa posial od 
žiadneho podobného ústavu. Patronát 
poprosil nového p. predsedu, aby poro-
bil všetky potrebné kroky v záležitosti 
tejto, čo tento s ochotou urobiť pri-
sľúbil. Po porade nasledovala skúška 
z telocviku, čo pozornosť početného 
obecenstva značne zajímalo a často i 
k veselosti pohlo. Výsledok u mládeže 
je znamenitý. Večer usporiadala táže 
naša veľasľubná mládež besedu, ktorá 
pozostávala zo spevu, z hudby a rečne-
nia, tiež k našej úplnej spokojnosti. Dňa 
22. júna mal byť postavený pomník 
nášmu privčas zosnulému básnikovi 
Jankovi Capkovi, poneváč ale pomník 
tam kdesi na železnici zaležal, obme-
dzená slávnosť na cirkevné bohoslužby 
a navštívenie hrobu, pri ktorej príle-
žitosti p. riaditeľ Čulen k obecenstvu 
prehovoril. Šli sme do hory. Mládež 
naša mala majálesový deň a chcela sa 
veseliť a veselila sa ozaj milo úprimne, 

„Čas radosťi, veselosťi svetu 
nastal niňi, poroďela Spasiteľa 

Marija bez vini.“
„V tejtoj vzacnej chviľi vinšu-

jeme šeckim ľuďom dobrej voľe 
požehnane, šťasľive a radosne 

Svjatki pune milosťi!“  

Ak sa teho v zdravi dožijeme, tak 
sa na Svjatki šeci šťasľivo zejďeme. 
– Ak sa toho v zdraví dožijeme, tak sa 
všetci na Vianoce šťastlivo zídeme. 

Svjatki – Vianoce   
stromek – stromček   
pribjerať stromek – ozdobovať 

stromček
pribrať, pribjerať – zdobiť, ozdo-

bovať všeobecne (napr. pribjerať izbu 
– vyzdobovať izbu)

tusnuť, stusnuť – priberať, pribrať 
na váhe

vetevka – vetvička
zvonek – zvonček
skľene – sklenené ozdoby na strom-

ček všeobecne
svječki, svječek – sviečky, sviečok
sirki – zápalky
rachetľe, raketľe – prskavky
zlatko – staniol
servitek – obrúsok

pjesť – piecť
pečivo, cukrove – koláče, zákusky 

všeobecne
zakusek – zákusok
torta, toret – torta, tort/toriet
oplatki – oblátky
mad – med
orech, orechvov, orješek, orješk-

vov – orech, orechov, oriešok, orieš-
kov

cuker – cukor
vajco, vajca – vajce, vajcia
bjelek, bjelko – vaječné bielko
žutek, žutko – vaječný žĺtok
škorupina – škrupina
čukolada – čokoláda
kakavo – kakao
prašek do pečiva – prášok do peči-

va
vaňjelkovi cuker – vanilkový cukor 
šuľekvaľek, guľek – valček na cesto
tabľica – doska na vaľkanie cesta
furmičky – formičky
trcko – strúhadlo
mľinek – mlynček
darki, darek – darčeky, darček
saček, pakľik – vrecko
vreco, vreca – vrece, vrecia
kapusňica – kapustnica
pupaki, pareňice – parené buchty
Ježiškova kaša – krupicová kaša
kaper – kapor
koľada – koleda
murinko – jeden z troch kráľov, čer-

noch Gašpar 
sňach, sňažiť, sňahovi, sňažni, za-

sňaženi – sneh, snežiť, snehový, snež-
ný, zasnežený

déžď – dážď
déžďiť – pršať
kapka, kapenečka, kapčať – kvap-

ka, kvapôčka, kvapkať
vjeter – vietor
uchiťel ho siľni vjeter – uchytil ho 

silný vietor
fujak, fujačisko – fujavica
zimsko – chladno, veľká zima
zimňik – teplý kabát
zababušeni – poriadne teplo oble-

čený, naobliekaný
chumeľeňica, kundoľeňica – chu-

melica
kundoľiť sa, sňach sa kundoľi 

– kúdoliť sa, sneh sa valí vo veľkých 
chumáčoch, ale aj dym 

kudeľ – kúdoľ 
ľed – ľad
strjež – roztápajúci sa kašovitý ľad 

zmiešaný s kryhami
rodľe – sánky
na sankoch, na saňoch – na sán-

kach, na saniach
kľizoveň – kĺzačka
kľizať sa – kĺzať sa
kviňťaki, gviňťaki – korčule na 

kľúčiky
vlačuhi – sane na zvážanie dreva, 

sena v zime, krnačky                       -AM-

nenúteno, po slovensky. Rozveselili sa i 
starší a zriedkavým svojím rozmarom 
prispel k veselosti náš hlbokoctený sta-
ričký, ale vždy ešte jarý dôst. pán dekan 
Emanuel, farár košecký. Zabávali sme 
sa do mrkania. Púšťaly sa balóny, pri-
pravený bol ohňostroj a pri faklach, s 
hudbou a spevom odišli sme do mesta, 
kde mládež vzdala úctu miestnemu p. 
farárovi, p. richtárovi Capkovi a svoj-
im dobrodincom dôst. pp. Emanuelovi 
a p. Rehákovi, farárovi ilavskému. Na 
zábave zúčastnili sa i osvietený pán 
Ján Francisci a velkom. pán Viliam 
Pauliny-Tóth i cítili sa vraj veľmi dob-
re. K zveličeniu zábavy prispely me-
novite naše statné zniovské Slovenky, 
no dušou všetkého bol náš Čulen, ku 
ktorému vinula sa tá naša mládež pri 
každej príležitosti ako k svojmu otco-
vi. Pri slávnosťach zúčastnili sa mimo 
už spomenutých a mnohých nám ne-
známych hostí z blízka i zďaleka, i náš 
milovaný veterán dôstojný pán Štefan 
Závodník, velebný pán Štefan Tvrdý, 
farár v Strečne, v. p. J. Kluch, kaplán 
kysuckonovomeský atď. Tak hľa zkvetá 

naše zniovské gymnasium nado všet-
ko očakávanie, všestranne vyslovila sa 
úplná spokojnosť a radosť patronátu 
i rodičov. Daj len Bože tomuto nášmu 
výtečnému ústavu čím viac štedrých 
dobrodincov!“                           -AM- 
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Parkovanie a zimná údržba

Blíži sa nám zimné obdobie, s 
ktorým súvisí aj zvýšená údržba 
ciest počas zimy. Nesprávne za-
parkované autá predstavujú 
problém nielen pre obyvateľov 
a vodičov iných motorových vo-
zidiel, ale bránia v práci aj pri 
zimnej údržbe miestnych komu-
nikácií. 

Preto opätovne žiadame maji-
teľov motorových vozidiel, aby 
svoje vozidlá 

NEPARKOVALI POZDĹŽ CIEST 
A CHODNÍKOV.

V prípade poškodenia vášho vo-
zidla obec nebude zodpovedať 
za škody spôsobené na vašom 
motorovom vozidle z dôvodu ne-
správneho parkovania.

Skúsme byť k sebe ohľaduplní. 
Veď cesty slúžia všetkým, nie jed-
notlivcom.

Badibangová Beáta, zástupkyňa starostu

Každoročne počas 
vianočného obdobia zdobí 

park pred obecným úradom 
vysvietený vianočný 

stromček. 
Tentokrát ďakujeme 

rodine Janíkovej 
z ul. Sokolskej za jeho 

darovanie a pánovi 
Dušanovi Škripkovi 

za jeho odvoz a osadenie.
Nech nám stromček 
robí radosť po celý 

vianočný čas.

Badibangová Beáta, 
zástupkyňa starostu

POĎAKOVANIE
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   Z našej základnej školy   Z našej materskej školy

Odovzdanie vianočnej pošty a 
návšteva Betlehemu

Adventné obdobie pokoja sa nám 
začalo a k tomu neodmysliteľne patrí 
odovzdanie Vianočnej pošty. Dňa 
4.12.2024 sme navštívili Rajeckú Les-
nú, kde sa nachádza poštová schránka, 
do ktorej deti vhodili listy pre Ježiška, 
dúfajúc, že sa im ich tajné priania spl-
nia. Vynechať sme nemohli ani Slo-
venský Betlehem, v ktorom deti videli 
dejiny slovenského národa. Už len sa-
motná cesta autobusom bola pre deti 
zážitkom. Týmto by sme sa chceli po-
ďakovať Rade rodičov, ktorá nám zafi-
nancovala autobusovú dopravu. 

Mikuláš, Mikuláš čo v tom 
vreci máš......

Návšteva očakávaného Mikuláša 
býva v materskej škole veľká udalosť 
a Mikuláš neobišiel ani tú našu. Ten-
to rok zavítal aj s veselým čertíkom a 
anjelikom. Deti sa na nich veľmi tešili 
a pre Mikuláša si pripravili básničky a 
pesničky. Mikuláš za milé vystúpenia 
odmenil všetky deti sladkým balíč-
kom.

Nás všetkých teší, že deti mali z toh-
to dňa nezabudnuteľný zážitok. 

Vianočná akadémia
Vianoce. Opäť nastal ten krásny čas 

pokoja, pohody, radosti a lásky. Ulice 
žiaria svetlami, v obývačkách sa hrdo 
týči vianočný stromček a vianočné 
príbehy nás dojímajú k slzám. Ne-
poznám človeka, ktorý by sa na tieto 
sviatky netešil. Vianoce sú tiež časom 
zbližovania a časom na rodinu. A tak 
13.12.2024 sa uskutočnila Vianočná 
akadémia, na ktorej vystúpili deti z 
materskej školy. Pódium sa zrazu pre-
menilo na čarokrásne biele Vianoce. 
Deti predviedli tanečnú choreografiu, 
spev vianočných kolied a vinšovanie 
na výbornú. Na chvíľu sa stali veľký-
mi hercami a odmenené boli silným 
potleskom, čo sa im veľmi páčilo. Ďa-
kujeme všetkým zúčastneným deťom, 
ako aj všetkým, ktorí podporili našu 
materskú školu.

Vianočné pozdravy seniorom
Šťastie, zdravie, pokoj, svätý, vinšu-

jeme vám...
Slová takýchto a iných vianočných 

kolied sa rozliehali Strečnom pri brá-
nach našich seniorov nad 80 r . Všet-
ky deti zo škôlky sa rozbehli do ulíc 
potešiť nielen krásnym spevom, ale 
aj vinšom a koledou naše babičky a 
deduškov. Slzy dojatia a prekvapenia 

na tvárach boli dôkazom, že sa naše 
poslanie naplnilo. Veríme, že toto 
krásne poslanie budeme môcť šíriť 
ešte mnoho  rokov. Pokojné a šťastné 
nielen sviatky, ale celý ďalší rok prajú 
deťúrence z MŠ.

Zdravé očká
Zlý zrak je pomaly čoraz väčším ne-

duhom už aj u malých detí. V našej 
MŠ spolupracujeme s Billa projektom 
Zdravé očká už niekoľko rokov. Jedno-
duchý prístroj autorefraktor dokáže 
odhaliť tupozrakosť, škúlenie, astig-
matizmus a aj ďalekozrakosť. Pracujú 
s ním odborne vyškolení pracovníci 
ÚNSS. Odhalil nedostatky zraku už 
mnohým deťom aj z našej MŠ. Po zis-
tení očných odchýlok sú deti odporu-
čené k oftmatológom.

Sme vďační, že existujú takéto pro-
jekty, a že môžeme byť ich súčasťou.

kolektív MŠ

Záložka do knihy spája školy
Aj v tomto školskom roku sme sa 

opäť zapojili do milej aktivity Zálož-
ka do knihy spája školy. Je to pre nás 
už jesenná tradícia. Tentoraz sa na-
šou priateľskou školou stala Základná 
škola s materskou školou v Lipovciach, 
v Prešovskom kraji. Naši žiaci z 2. - 8. 
ročníka vyrábali pre nich záložky do 
knihy na tému: Od mravca po veľrybu 
- inšpirujúci svet zvierat. Vyrobili viac 
ako 130 záložiek, ktoré sme poslali 
žiakom z tejto školy, teraz čakáme na 
odpoveď. 

Vyhodnotenie tekvičiek
V dňoch od 23.10 – 25. 10. sme mali 

možnosť zažiť okamih strašidelnej 
jesene. Postarali sa oň šikovné ruky 
našich žiakov (i ich rodinných prís-
lušníkov). Našu chodbu zdobili krásne 
vyrezávané i zdobené tekvičky. Naozaj 
sme mali čo obdivovať toto sú výsled-
ky:

1. stupeň:
1. miesto- Sofia Fabuľová (4. tr.)

2. miesto- Shania Štadániová (3. tr.)
3. miesto – Martin Škripek (1. tr.)

Porota udelila aj 3 mimoriadne ceny 
- Peťkovi Koňárovi z 2. triedy, Laurike 
Močolovej z 3. triedy a Rebeke Pevalo-
vej z 3. triedy.

2. stupeň:
1. miesto – Ella Kontšeková (5. tr.)

2. miesto – Matej Oberta (7. tr.)
3. miesto – Alica Balogová (5. tr.)

Mimoriadne ocenenie bolo udelené 
Filipovi Tarabovi z 8. ročníka, Kike 
Melovej z 8. ročníka a Oliverovi Ober-
tovi zo 6.B.

Písali sme list Ježiškovi
Na hodinách slohu si v 5. triede žia-

ci vyskúšali tradičnú formu koreš-
pondencie, písali list. Keďže sa blížia 
Vianoce, využili sme túto možnosť a 
písali sme list do Rajeckej Lesnej. Žiaci

si potom sami list odniesli na poštu. 
A teraz čakajú na odpoveď, ktorá im 
príde do schránky.

Olympiáda v anglickom jazyku 
– školské kolo

Dňa 8.11. 2024 na našej škole pre-
behlo školské kolo olympiády v anglic-
kom jazyku v dvoch kategóriách: 1A – 
6. a 7. ročník a 1B – 8. a 9. ročník. Žiaci 
mali možnosť preveriť svoje jazykové 
zručnosti v písomnom teste, ktorý ob-
sahoval posluch s porozumením, číta-
nie s porozumením a gramatický test. 

V ústnej časti prezentovali svoju fan-
táziu a tvorivosť v obrázkovom príbe-
hu a rolovej hre.

Umiestnenie bolo nasledovné:

Kategória 1A - zúčastnilo sa 6 žiakov
1. miesto Matej Oberta (7.)

2. miesto Emma Višňanská (7.)
3. miesto Šimon Mikula (6.A)

Kategória 1B - zúčastnilo sa 5 žiakov
1. miesto Anton Peško (8.)

2. miesto Jakub Kubička (9.)
3. miesto Tamara Vojvodová (8.)

4. úspešný riešiteľ Aneta Husáriková (9.)
5. úspešný riešiteľ Emma Tarabová (8.)

Žiaci umiestnení na 1. mieste nás 
budú reprezentovať na okresnom 
kole súťaže. Ďakujeme všetkým za 
účasť a postupujúcim držíme palce v 
okresnom kole.

Okresné kolo Olympiády v SJL
Našu základnú školu tento rok re-

prezentoval v Okresnom kole OSJL de-
viatak, Jakub Kubička,

svoje sily si zmeral 13. novembra 
2024 v CVČ Kuzmányho v Žiline. Po 
vyhodnotení výsledkov Jakub skončil 
ako riešiteľ olympiády.

Bábky v podkroví
15. novembra sa naši piataci vybra-

li do neďalekej Žiliny, kde navštívili 
jednu z jej najkrajších budov - Ro-
senfeldov palác. V jeho podkroví sa 
nachádza unikátne múzeum, ktoré je 
venované divadelným bábkam. Pia-
taci mali možnosť si vyskúšať hru 
s bábkami, vyskúšali si rekvizity a 
tvorili jednoduché bábky v tvorivých 
dielňach. Prešli sme si tiež historic-
ké zákutia Žiliny a dozvedeli sme sa 
mnoho zaujímavého.

Výchovný koncert – Českoslo-
venský muzikál

Pre žiakov zo ZŠ Strečno pripravilo 
dňa 19. 11. 2024  Občianske zdru-
ženie Škola života výchovný koncert 
s názvom Československý muzikál. 
Nebolo to prvýkrát, čo nás navštívili, 
preto sme vedeli, že to bude príjem-
ný deň. Známy muzikálový spevák, 
Jaroslav Gažo, spolu s Jurajom Jaro-
ščiakom robia veci s láskou a svojím 
prístupom zaujali všetkých, od naj-
menších, až po tínedžerov. Žiaci sa 
dozvedeli informácie o histórii i sú-
časnosti muzikálu. Prostredníctvom 
videoprojekcie nahliadli do zákulisia 
muzikálov a vďaka textom premie-
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taným na plátne sa mohli zapojiť do 
spevu známych melódií. Odvážnejší 
si mohli sami na pódiu vyskúšať svoje 
spevácke schopnosti. Spojenie hovo-
rového slova s hudbou a spevom bolo 
úžasné, celý koncert bol priam exce-
lentný. Zaspievali sme si piesne Zbo-
hom buď z muzikálu Na skle maľo-
vané, Rozhádzané postele z muzikálu 
Neberte nám princeznú, Stín katedrál 
z muzikálu Rebelové a mnohé ďalšie. 
Vďaka Jarovi Gažovi a občianskemu 
združeniu sme sa rozveselili,  mnohí 
z nás pospevujú melódie z koncertu 
ešte aj dnes. Žiakom aj pedagógom sa 
koncert veľmi páčil a už teraz sa teší-
me na júnový koncert svetových mu-
zikálových piesní.

ASTROSTOP 2024
Dňa 25.11.2024 sa náš žiak deviate-

ho ročníka, Jakub Kubička, zúčastnil 
astronomickej vedomostnej súťaže 
ASTROSTOP 2024. Súťaž organizova-
la Krajská hvezdáreň v Žiline a bola 

určená žiakom druhého stupňa ZŠ.Sú-
ťaž obsahovala tematické okruhy: sl-
nečná sústava, všeobecná astronómia, 
kozmonautika a iné. Náš žiak túto ná-
ročnú súťaž zvládol veľmi pekne

a skončil na krásnom piatom mieste. 
Gratulujeme! 

Galaprogram LENTILKY 
Dňa 26. 11. 2024 sa tretiaci spolu s 

pani učiteľkou Hudecovou a pani vy-
chovávateľkou Hanuljakovou vybrali 
podporiť spolužiačku Livku Sedliač-
kovú na Galaprogram tanečnej sku-
piny Lentilky. Galaprogram s názvom 
Ľadové kráľovstvo sa uskutočnil v 
Dome odborov v Žiline. Deti majú 
rady tanec vo všetkých podobách a 
Livke silno držali palce, aby jej vystú-
penie vyšlo čo najlepšie. Tance, kostý-
my i scéna nás všetkých očarili. Show 
bola opäť dokonalá. Poďakovanie za 
pozvanie a sponzorovanie nákladov 
na vstupné i cestovné pre všetky deti 
3. triedy patrí rodičom Sedliačkovým.

Všetkovedko
Dňa 26.11.2024 sa uskutočnila sú-

ťaž Všetkovedko. Naši najmenší žiaci 
z prvého stupňa si zasúťažili a overili 
si svoje vedomosti. Do súťaže sa pri-
hlásilo 13 žiakov. Nabrali odvahu do-
kázať, že si poradia s matematikou aj 
slovenčinou, informáciami o svete aj s 
logickými úlohami. Tešíme sa z účasti 
žiakov, výsledky sa dozvieme čoskoro.

Expert geniality show
V utorok, 26.11.2024, sa niektorí žia-

ci našej školy zúčastnili online súťaže 
Expert geniality show. Žiaci 5. a 6. roč-
níka mali už určené dve témy, s ktorý-
mi sa statočne popasovali. Žiaci vyš-
ších ročníkov si svoje dve obľúbené 
témy volili sami a taktiež súperili so 
svojimi rovesníkmi z celého Sloven-
ska. Veríme, že ich úsilie a vedomosti 
budú odmenené pekným výsledným 
poradím!

Ekonomická olympiáda
Inštitút ekonomických a spoločen-

ských analýz uskutočnil celosloven-
skú súťaže z ekonómie a financií pre 
základné školy – Ekonomickú olympi-
ádu. Niektorí naši chlapci z 9. ročníka 
sa prihlásili a dňa 27.11.2024 si po-
rovnali na školskom kole ekonomickej 
olympiády svoje vedomosti z ekonó-
mie a financií so svojimi rovesníkmi z 
celého Slovenska.

GVOBOJ
Štyria žiaci deviateho ročníka sa 

29.11.2024 stretli s matematickými 
„kockáčmi“ v súboji GVOBOJ, ktorý 
každoročne organizuje Gymnázium 
Veľká Okružná v Žiline. Súťaž je pod 
vedením študentov. Je veľmi zaujíma-
vé sledovať tento matematický battle, 
ako každý tím statočne a usilovne 
bojuje o získanie bodov vyriešením 
zložitejších a logických príkladov. A 
nebolo to iné ani v našom družstve. 
Svojej role sa zhostili výnimočne!

Detský čin roka 
Detský čin roka je jedinečný a ori-

ginálny projekt, ktorý motivuje ku 
konaniu dobrých skutkov a pomáha 
tak deťom a budúcim dospelým zo-
rientovať sa v hodnotách. Taktiež im 
dáva šancu pochopiť cez skutočné prí-
behy, čo je dobré a čo zlé. Niektorí žia-
ci z druhého stupňa sa zapojili do tzv. 
detskej poroty. Na základe hlasovania 
sa aj naši žiaci pridali k rozhodovaniu, 
ktorý dobrý skutok bude vyhlásený za 
Detsky čiň roka.

Koľko lásky sa zmestí do krabi-
ce od topánok 2024

Naša škola sa opäť zapojila do 7. 
ročníka celoslovenskej zbierky pod 
názvom „Koľko lásky sa zmestí do kra-
bice od topánok.“ Tento projekt bol vy-
tvorený k potešeniu seniorov na Via-
noce po celom Slovensku. Naša škola 
prispela krásnymi 34 krabičkami 
vyrobenými z lásky. Veľmi si vážime 
záujem o túto aktivitu, za Vašu spolu-
prácu úprimne ďakujeme. 

Vianočná akadémia 2024
Aj tento rok naši učitelia a žiaci pri-

pravili krásny program plný spevu, 
tanca, hovoreného slova a pridali i 
štipku humoru. Hodiny nacvičovania, 
príprava kostýmov, hudobných pod-
kladov a trénovania bolo vyčerpávajú-
ce, ale na konci sme sa tešili z krásne-
ho výsledku. Naši prváci privítali pani 
Zimu veselým tancom, naše druhácke 
včielky sa zahrali na školu, v ktorej sa 
učili svetové strany, tretiaci nacvičili 
spoločnú pieseň, koledu i Popoluška 
zatancovala. V štvrtej triede nám žiač-
ky ukázali, že vedia hrať na hudobné 
nástroje, ktorými sprevádzali spev 
celej triedy. Piataci ukázali ako milu-
jú banány, vlastne tie malé žlté posta-
vičky, ktoré znázorňovali vo veselom 
tanci. Žiaci 6.A a 6.B si pripravili dva 
tance, jeden zatancovali chlapci a je-
den dievčatá. V siedmej triede sa pri-
pravili na akadémiu hranou scénkou 
s názvom Zachránené Vianoce, ktorá 

sa odohrávala v jednej rodine v de-
dinke Strečno. Autorom scenára bol 
žiak Jakub Horváth, rekvizity si sied-
maci sami vyrobili. V 8. triede sa tiež 
hralo divadlo o modernej Popoluške a 
jej dvoch sestrách, humornou formou 
zabavili všetkých v sále. Z tejto triedy 
nám ešte zatancovali vianočný tanec 
naše ôsmačky. Žiak 9. triedy, Jakub 
Kubička, si pripravil symbolický tanec 
s rozžiarenými rukami, ktoré v tme 
krásne svietili. Do programu sa na kon-
ci zapojili aj žiaci z ŠKD 1,2,3 a sym-
bolicky ukončili našu Vianočnú aka-
démiu 2024. Celým programom nás 
sprevádzali naše moderátorky, žiačky 
8. ročníka Kika Melová a Saška Pialová. 
V dopoludňajších hodinách prišiel me-
dzi nás aj Mikuláš, ktorý rozdal balíčky 
všetkým deťom.

Po skončení Vianočnej akadémie pre 
našich rodičov, príbuzných, kamarátov 
a ľudí z obce, ktorí nás prišli podporiť, 
sme spoločne rozsvietili stromček pred 
Obecným úradom v Strečne. Touto ces-
tou sa chceme poďakovať všetkým, 
ktorí sa podieľali na príprave takého 
bohatého programu a obetavým rodi-
čom z Rady rodičov, ktorí pripravili pre 
všetkých vianočné občerstvenie. Ďaku-
jeme tiež za to, že ste nás podporili aj 
kúpou vianočných ozdôb, ktoré tvorili 
nielen deti počas vyučovania a doma, 
ale tiež rodičia, ktorí obohatili naše 
vianočné trhy krásnymi ozdobami.

Kolektív ZŠ SNP Strečno

Poďakovanie
Rok ubehol ako voda a na jeho 

konci sa zamýšľame aký bol, čo sme 
spravili a komu treba poďakovať. 
Ochotnícke divadlo Strečno má za se-
bou úspešnú sezónu s hrou Peniaze 
na ceste, ktorú sme ukončili v marci 
tohto roku. Preto moje veľké ďaku-
jem patrí hercom a všetkým ochot-
níkom, ktorí sú pri zrode každej 
jednej premiéry. Od roku 2009 sme 
úspešne uviedli 15 premiér. Ďakujem 
za spoluprácu Ľudovej hudbe Parta, 
s ktorou sme uviedli dve predstave-

nia. O hru Jánošík je stále záujem a 
Parta výrazne zvýšila kvalitu pred-
stavenia. Nuž ako by to bolo, keby 
som nepoďakovala mojej rodine, 
ktorá ochotne pomáha kde treba. S 
pokorou ďakujem naším divákom za 
úžasnú priazeň. Osobitné ďakujem 
patrí našej obci, za pomoc a podpo-
ru. Veľmi si vážime vyriešenie skla-
dových priestorov pre uskladnenie 
divadelného materiálu. Každá hra 
má iné rekvizity, kulisy, kostým, kto-
ré treba zodpovedne uskladniť pre 

ďalšiu ochotnícku činnosť. Taktiež 
máme slušné technické vybavenie, 
ktoré potrebuje kvalitné uskladne-
nie. Ďakujeme. 

Milí spoluobčania, Vianoce sú o na-
rodení Božieho dieťatka, ktoré pri-
náša do našich rodín lásku, pokoj, 
rodinnú pohodu a Božie požehnanie, 
to Vám v mene OZ Ochotnícke divadlo 
Strečno, zo srdca prajem. 

Nech nový rok 2025 prinesie pokoj a 
mier celému svetu. 

Pristachová Marta
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Pán Boh zaplať za ten rok

Rok prešiel ako voda a musíme kon-
štatovať, že bol naozaj vydarený. Poc-
tivo sme pracovali a ocitli sme sa na 
veľkých pódiách v rámci festivalov v 
Detve a v Terchovej. Viackrát sme vy-
stúpili v Žiline, podarili sa nám viace-
ré tvorivé dielne, odprezentovali sme 
program Do tej Ameriky na tí pod-
ľesníky a viackrát sme vystúpili aj v 
Strečne na podujatiach obce. A za to 
všetko sme naozaj vďační.

Za posledný mesiac sme sa videli 
koncom novembra na Katarínskej ľu-
dovej tancovačke. Účasť bola naozaj 
krásna a tancovalo sa do samého rána. 
Dúfame, že ste sa dobre vytancovali a 
zabavili spolu s nami. Kto nebol, môže 
ľutovať, ale zároveň sa môže tešiť a 
prísť o rok. Radi vás uvidíme.

O týždeň neskôr, v prvú adventnú 
nedeľu, sme spolu s OÚ Strečno orga-
nizovali Strečanské fajnové vianočné 
trhy. A veru fajnové boli. Kto prišiel, 
naozaj nasal vianočnú atmosféru. 
Na každom rohu bolo niečo krásne, 
chutné alebo voňavé. Strapačky, ko-
láče, punč, hriate a krásne výrobky 
miestnych ľudí. O program sa posta-
rali DFSk Hajovček, FSk Hajov, ŽSSk 
Zvonica, hosťami programu boli ŽSSk 
Svrčinka a gajdošské zoskupenie Bo-
soráci z Bolešova.

Na oboch podujatiach  bola aj parád-
na tombola s domácimi alebo naozaj 
hodnotnými cenami. Touto cestou 
chceme poďakovať každému, kto do 
nej prispel a blahoželáme tým, čo vy-
hrali. 

Takéto akcie robíme hlavne preto, 
aby sme sa s vami stretli a dopriali 
vám svojim spôsobom kultúrne vy-
žitie. Sme vďační za vašu návštevu, 
účasť a podporu. Bez vás by to nešlo. 

Zároveň chcem poďakovať za celo-
ročnú podporu OÚ Strečno, Nadácii 
Spoločne pre región a všetkým našim  
rodičom, ktorí sú nápomocní počas 
celého roka, ako aj priaznivcom OZ 
Hajov. 

Prajeme Vám 
šťastlivé sviatky! Aby Vám 

dal Boh zdravia, 
šťastia, hojného 

božského požehnania, 
hojnosti, prajnosti aj v poli 

úrodnosti, aby ste 
boli veselí 

ako v nebi anjeli. 

Za OZ Hajov M. Kučerová

Taktické a previerkové 
cvičenia 

Dobrovoľné hasičstvo nie je len o 
hasení požiarov, pomáhaní ľuďom či 
o zúčastňovaní sa a organizovaní akcií 
v obci. Je potrebné, aby sa dobrovoľní 
hasiči zúčastňovali aj na taktických a 
previerkových cvičeniach.

Tento rok sa taktické cvičenie kona-
lo v obci Rosina. Témou bolo stavanie 
protipovodňových bariér. Tohto cvi-
čenia sa zúčastnilo 5 našich hasičov 
(Lukáš Bukovisnký, Marek Bukovin-
ský, Miloš Mojský, Martin Melo, Milan 
Adamé). Každá jednotka DHZO, ktorá 
ma vo výbave protipovodňový vozík,   
vlastní 4 povodňové bariéry. Do 1 ba-
riéry ide približne 10m3 vody a má 
dĺžku 10 m. Je v tvare valca. Jednotli-
vé valce sa na seba napájajú tak, aby 
bol vytvorený súvislý valec po cestnej 
komunikácii. V obci Rosina sa počas 
cvičenia vytvoril súvislý valec povod-
ňovej bariéry v dĺžke 230m. Účelom 
tohto taktického cvičenia bolo precvi-
čiť si súčinnosť 7 jednotiek DHZO pri 
stavbe protipovodňovej bariéry, ko-
munikácia jednotiek prostredníctvom 
rádiotelekomunikačných zariadení 
typu analóg, preverenie schopnosti 
veliteľa zásahu rozhodovať v časovej 
tiesni a koordinovať väčší počet hasič-
ských jednotiek.  

Previerkové cvičenie 
Zvuk sirén medzi Žilinou a Marti-

nom neprináša nič dobré. V nedeľu 
10.11.2024 v skorých ranných hodi-
nách sa zvuk sirén ozýval niekoľko-
násobne. Našťastie sa jednalo len o 
previerkové cvičenie dobrovoľných 
hasičov z okolitých dedín spolu s 
HaZZ Žilina. Dobrovoľní, ako aj profe-
sionálni hasiči spolu pravidelne pre-

Naši požiarnici
cvičujú rôzne situácie. Tentokrát išlo o 
požiar na hrade Strečno. Úlohou bola 
doprava vody z rieky Váh (od kompy) 
za pomoci čerpadiel na hrad Strečno. 
Previerkového cvičenia sa zúčastnilo 
7 dobrovoľných hasičských zborov z 
okolitých dedín a HaZZ Žilina. Z našej 
DHZO sa tohto cvičenia zúčastnili čle-
novia Lukáš Bukovinský, Marek Buko-
visnký, Radoslav Beháň, Miloš Mojský, 
Patrik Honko, Dušan Štadáni a Adam 
Klocáň. Po úspešnom dopravení vody 
na hrad Strečno sa všetci hasiči pre-
sunuli k našej hasičskej zbrojnici, kde 
prebehlo zhodnotenie cvičenia. Po 
zhodnotení cvičenia bol pre všetkých 
zúčastnených členov DHZO priprave-
ný výborný guláš, o ktorý sa postarali 
členovia zo Strečna, a to Štefan Honko 
ml., Štefan Honko st., Pavol Bukovin-
ský, Štefan Kán, Eugen Melo a Beáta 
Badibangová.  

Od októbra do novembra bola hasič-
ská zbrojnica pre občanov zatvorená. 
Začínajúce dlhé zimné večery si naši 
hasiči spríjemňovali skrášľovaním 
hasičskej zbrojnice. Opravovali, pe-
netrovali, bielili, vynovovali, čistili 
priestory zbrojnice. Od začiatku de-
cembra sa môžete tešiť na nové vy-
novené priestory hasičskej zbrojnice. 
V prípade záujmu o prenájom týchto 
priestorov kontaktujte Patríciu Bu-
kovinskú na tel. číslo 0948 882 313. 
Hasičská zbrojnica má plne vybavenú 
kuchynku s umývačkou riadu, kapaci-
ta zbrojnice je 30 - 40 miest. 

O niekoľko dní končí rok 2024, je čas 
obzrieť sa za ním a bilancovať. Pre 
našu DHZ v Strečne bol tento rok plný 
aktivít a zážitkov. 

Hneď na začiatku roka sme sa pus-

tili do obnovy kuchynky v Hasičskej 
zbrojnici. Následne sme rok otvorili 
tradičnou, pre nás najväčšou akciou 
v roku, fašiangami. Vo februári sme 
pomáhali pri organizovaní zimného 
kola detskej súťaže Plameň. Počas 
veľkonočného obdobia sme na Bielu 
sobotu držali stráž pri Božom hrobe. 
Beh Oslobodenia Strečna, ktorý sa 
tradične koná v našej obci každý rok 
sa nezaobíde bez zabezpečovania bez-
pečnosti dopravy, aj tu sme boli nápo-
mocní. Ako je už dlhé roky zvykom, 
nebolo tomu inak ani tento rok a opäť 
sme zorganizovali stavanie mája a ľu-
dovú veselicu – majáles. Sviatok sv. 
Floriána sme si pripomenuli na svätej 
omši v našom kostole. Prvého júna 
sme potešili našich školákov, ktorým 
sme spestrili program počas MDD na-
šou penou. Jánske ohne nechýbali ani 
v tomto roku, ako inak na kopci Chl-
mec. Pri príležitosti 80. výročia SNP 
sme si uctili pamiatku padlých pri 
Pamätníku francúzskych partizánov 
na vrchu Zvonica. Tento rok naša DHZ 
slávila mimoriadne výročie, 100 ro-
kov od založenia. 

Nevynechali sme aj taktické cviče-
nie, ktoré sa konalo v obci Rosina. 
Bolo zamerané na stavbu protipo-
vodňových bariér. Jeseň bola pre nás 
úspešnou na drevorubačskej súťaži v 
obci Řeka, kde naše dva tímy v kon-
kurencii získali 1. miesto a 9. miesto. 
Tiež sme na pár týždňov pre verej-
nosť uzatvorili našu hasičskú zbroj-
nicu, z dôvodu obnovy a zveľadenia 
priestorov.

Previerkové cvičenie sa konalo v 
mesiaci november, a to u nás v obci. 
Toto cvičenie bolo zamerané na ky-
vadlovú dopravu vody na hrad Streč-
no. Aj tento rok v našej obci bola 
vykonaná, „preventíva“. Každoročne 
viacerí z hasičov pomáhajú darova-
ním krvi. November sme uzatvorili 
2. ročníkom Katarínskeho výstupu 
na rozhľadňu Špicák. Po výstupe nás 
v hasičskej zbrojnici čakala výborná 
fazuľovica od našich starších hasičov. 
Rok sme uzatvorili výročnou člen-
skou schôdzou. 

 Na záver sa chceme poďakovať obci 
za ústretovosť a pomoc pri organizo-
vaní akcií, taktiež všetkým občanom, 
ktorí sa s elánom zúčastňujú tých-
to akcií, ale aj všetkým členom DHZ 
Strečno za obetavú prácu v organizá-
cii, za to, že žijú život dobrovoľných 
hasičov a prispievajú k hodnotám v 
obci. 

Patrícia Bukovinská – DHZ Strečno
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     Nastal predvianočný čas, čas ad-
ventu a príprav na najkrajšie sviatky 
roka, Vianoce. V našej knižnici si tieto 
sviatky, keď je v móde posielanie SMS 
správ a emailov, pripomíname aj ma-
lou výstavou vianočných pohľadníc a 
novoročných prianí, ktoré boli veľmi 
obľúbené v minulých rokoch. Pohľad-
nice sa síce v dnešnej dobe posielajú 
oveľa menej, ale potešia adresáta rov-
nako. 

Výstava vianočných pohľadníc a no-
voročných prianí bude od 1.12.2024 
do 31.1.2025. 

Koniec roka sa pomaly blíži a ďalší 
rok bude v našej knižnici niečím výni-

močnejší než po iné roky. Napriek 
tomu sa zápisné na rok 2025 nemení: 

žiak ZŠ – 0,50 €, 
študent SŠ – 0,70 €, 

dospelý – 1,00 €, 
dôchodca – 0,00 €. 

Pondelok:  13,00 - 17,00 hod.
Utorok:  9,00 -13,00 hod

Streda:  13,00 - 17,00 hod.
Štvrtok:  9,00 - 13,00 hod.
Piatok:  13,00 - 17,00 hod.

     Všetkým čitateľom i obča-
nom našej obce prajem veľa 
radosti, šťastia a pokoja nie-
len na Vianoce, ale i v celom 

novom roku 2025....
vaša knihovníčka 

Z našej knižnice    Minikárový klub
Úspešná sezóna 2024

Minikárový klub Strečno sa môže aj v sezóne 2024 pochvá-
liť úspešnou reprezentáciou obce Strečno. 

Matej Oberta získal v kategórií M2 prvenstvo v Majstrov-
stvách SR, Slovenský pohár a dokonca Európsky pohár, kde 
si sily porovnal aj s jazdcami z Českej republiky. Matej má 12 
rokov a je žiakom siedmej triedy na ZŠ SNP v Strečne. 

Rovnako Matejov starší brat Michal získal prvenstvo v ka-
tegórií M3 v Majstrovstvách SR, Slovenský pohár a taktiež Eu-
rópsky pohár. Michal má 16 rokov a navštevuje druhý ročník 
Súkromnej strednej odbornej školy v Žiline so zameraním na 
informačné a digitálne technológie. Budúca sezóna pre oboch 
jazdcov bude o to ťažšia, keďže obaja prechádzajú do vyšších 
kategórií. Matej do kategórie M3 a Michal do kategórie M4. 

Nemôžeme však zabudnúť ani na nášho najstaršieho jazdca 
Minikárového klubu Strečno. Je ním Ing. Juraj Oberta, ktorý aj 
napriek úrazu počas letných prázdnin získal druhé miesto v 
Majstrovstvách SR a prvenstvo v Slovenskom pohári. Srdečne 
blahoželáme naším jazdcom a držíme im palce do budúcej se-
zóny. Zároveň sa chceme poďakovať zástupcom obce Strečno 
za možnosť trénovať na obecnej komunikácii pod Pamätní-
kom francúzskych partizánov.                           Monika Obertová

9. novembra sa v našej obecnej telocvični konal tradičný 
Halloweensky volejbalový turnaj. Na podujatí si svoje vo-
lejbalové zručnosti medzi sebou porovnávali 4 zmiešané 
družstvá. Turnaj bol po celú dobu sprevádzaný peknými a 
bojovnými výkonmi. No najlepšiu “formu” v ten deň mali : 
Leika Ilovská, Klaudia Štadániová, Peťo Kováč, Mirko Jáno-
šík, Ľubo Dikoš a Maroš Zrelica, ktorí sa stali aj celkovými 
víťazmi, keď počas celého turnaja stratili len jeden set. 

K tomuto úspechu im srdečne gratulujeme.                     J.Š.

Halloweensky volejbalový turnaj

Tvorivá dielňa spod Strečna
 

Prajeme vám krásne a veselé Vianoce. 
Nech sú sviatkami plnými lásky, pokoja a oddychu.                                    

Nech je vaše srdce obklopené láskou všetkých 
blízkych a žiari šťastím jasne ako Betlehemská hviezda  
Nech pod stromčekom nájdete veľa darčekov, ktoré vás 

pri srdiečku zohrejú a zažijete chvíle,
na ktoré budete vždy s úsmevom spomínať.

Členovia Poľovníckeho združenia 
Ostredok Strečno 

prajú všetkým spoluobčanom príjemné a šťastlivé preži-
tie Vianočných sviatkov v kruhu svojich najbližších. 

Do nového roku veľa pevného zdravia a osobných a pra-
covných úspechov, lásky a vzájomného porozumenia. 

Chcela by som vysloviť jedno obrovské ĎAKUJEM
za Vaše objednávky, podporu a záujem o moje koláčiky.

Všetkým mojim zákazníkom, priateľom i rodine, 
nápomocným ľuďom v našej dedine, mojim super susedom.

Žienkam z Coop Jednoty SNP. Mojím najbližším za nekonečnú 
trpezlivosť, ktorej nie je nikdy dosť. OPS a obecnému úradu za 

ústretovosť a pomoc. Prichádzajú najkrajšie sviatky v roku, preto 
popriať Vám chcem trochu. Nech máte srdcia plné lásky a tváre 

nech zdobia len drobné vrásky. Nech máte vždy všetkého 
dostatok a tomu nech tak je aj v nový rok. 

PF 2025!
Vaše Zuzkine Dobroty
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V 1. adventnú nedeľu sa starší žiaci 
ŠFK Pikes Strečno zúčastnili Vianoč-
ného florbalového turnaja o pohár 

primátora mesta Ružomberok, kde si 
v silnej konkurencii vybojovali cenné  

3. miesto.
Tím PIKES Strečno vstúpil do tur-

naja s veľkým odhodlaním a chuťou 
predviesť svoje schopnosti. Na turnaji 
bojovalo päť tímov v desiatich zápa-
soch, ktoré rozhodli o držiteľoch me-
dailí. Šťuky postupne odohrali zápasy 
proti tímom FBK SpartanS Liptovský 
Mikuláš „B“, FBK SpartanS Liptovský 
Mikuláš „Č“, Meteníkom Likavka a Pi-
rátos Žiar nad Hronom. Každý zápas 
bol pre nich veľkou skúškou, ktorú 
hráči zvládli s nasadením a bojovnos-
ťou. 

Skvelé výkony a tímový duch
Chlapci zo Strečna ukázali, že sú na 

ihrisku viac než len jednotlivci – fun-
govali ako jeden tím. V zápase proti 

   Florbal 

Florbalisti Pikes Strečno vybojovali 3. miesto na turnaji o pohár primátora mesta Ružomberok!

hráčom zo Žiaru nad Hronom síce pre-
hrali, no ukázali bojovnosť a chuť ne-
vzdávať sa ani za nepriaznivého stavu. 
V zápase proti Meteníkom z Likavky sa 
im podarilo uhrať remízu 2:2, pričom 
rozhodujúci gól súperov padol len pár 
sekúnd pred záverečným klaksónom, 
no práve tieto momenty ukazujú krá-
su a nepredvídateľnosť florbalu. Na-
priek tomu predviedli organizovanú 
obranu a výborné zákroky svojho 
brankára. S tímami z Liptovského 
Mikuláša si zmerali sily v dvoch na-
pínavých zápasoch, kde ukázali svo-
ju prevahu, najmä vďaka dôslednej 
obrane a efektívnym prechodom do 
útoku. Po napínavých stretnutiach si 
náš tím vybojoval krásne 3. miesto, 
ktoré je zaslúženým výsledkom ich 
tvrdej práce a tímovej spolupráce. 

Tréner tímu vyjadril spokojnosť s 
výkonom svojich zverencov: „Som 
na chlapcov hrdý. Ukázali veľké na-

sadenie, hrali srdcom a 3. miesto je 
zaslúženou odmenou. Verím, že tento 
úspech nás ešte viac motivuje do ďal-
šej sezóny.“ 

Florbal nie je len o góloch
Florbal je pre našich hráčov viac 

ako len šport. Pravidelné tréningy, 
zápasy a účasť na turnajoch ich učia 
nielen športovým zručnostiam, ale aj 
tímovej spolupráci, zodpovednosti a 
disciplíne. Tréner Michal Švantner, 
ktorý vedie tím PIKES, zdôrazňuje, 
že cieľom nie je len víťaziť, ale aj bu-
dovať hráčov ako osobnosti. „Vidíme, 
ako sa chlapci zlepšujú a ako ich flor-
bal baví. Pre nás je najdôležitejšie, že 
z turnajov odchádzajú so zážitkami, 
novými skúsenosťami a ešte väčšou 
chuťou na sebe pracovať. Nie je to len 
o víťazstvách, ale o tom, čo deti získa-
vajú na svojej ceste. Turnaj v Ružom-
berku bol pre nás dôkazom, že to, čo 
robíme, má zmysel,“ povedal tréner 
po turnaji.

Celý turnaj sa niesol v priateľskej 
atmosfére, ktorú dotvorili fanúšiko-
via a podpora rodičov. 

Tím PIKES sa teší na ďalšie výzvy, 
ktoré ho v nasledujúcom roku ča-
kajú: „Veríme, že sa budeme naďa-
lej zlepšovať a prinášať radosť zo 
športu nielen našim hráčom, ale aj 
fanúšikom. Florbal nás učí, že každá 
skúsenosť nás posúva bližšie k našim 
cieľom. A my sme pripravení bojovať 
ďalej, stále v zelených farbách tímu PI-
KES Strečno!“   KH

V závere roka chcem ešte raz vy-
jadriť spokojnosť s našou mládežou, 
konkrétne s naším dorastom a jeho 
účinkovaním v V. lige, sk. A, kategórie 
U-19. Dosiahli fantastické umiestne-
nie v tabuľke, keď obsadili 2. miesto 
s 31 bodmi a skóre 52:19. Od 6. kola 
nenašli premožiteľa a dosiahli 8-zá-
pasovú šnúru víťazstiev. V posled-
nom kole dokázali poraziť i silnú 
Rosinu na jej ihrisku 0:2, čo bolo 
prekvapenie kola. Na vedúcu Kote-
šovú, ktorá na jeseň ešte neprehrala, 
strácajú 6 bodov. Tento úspech je o 
to cennejší, že v lete odišlo z mužstva 
viacero hráčov, avšak dobrou prácou 
a zaradením hráčov z kategórie žia-
kov, si udržali dobrú formu z jari a 
pokračovali v úspešných výsledkoch 
i v jeseni. Spomeniem napr. vysoké 
víťazstvá v Belej 1:11, v Svrčinovci 
1:6, doma s Podvysokou 8:2, s Varí-
nom 7:1 i spomenutú cennú výhru v 
Rosine 0:2. O 52 gólov sa postarali – 
druhý najlepší strelec súťaže Matúš 
Belko-28 gólov, nasleduje Michal Ta-
raba-7, Peter Kováč-6, Jakub Zachve-
ja-5/hosťuje z KŠK Žilina/, Adam So-
kolovský-3 a po jednom Filip Vereš, 
Alex Dugovič a Gabriel Troščák. V 
bráne sú dobrí brankári Adam Rosi-
na a Jakub Králik. Za týmito úspech-
mi je dobrá poctivá práca trénera 
Michala Janusa, ktorému zároveň 
gratulujeme, nakoľko po 3-mesač-
nom kurze a záverečných skúškach, 
spolu s Denisom Židekom, získali 
trénerskú licenciu UEFA-„C“, čo je 
dobrý predpoklad do budúcna pri 
výchove našich hráčov. A že nevieme 
vychovať dobrých hráčov, trénerov, 
či rozhodcov /Richard Janus/! Toto 
je budúcnosť nášho futbalu. Adam 
Rosina/17/, Matej Repáň/17/, Mi-

chal Janus/19/, Boris Ondrejka/19/, 
Denis Židek/19/, Boris Oberta/20/, 
Martin Mikunda/21/, Matúš Bel-
ko/17/, Peter Kováč/15/, Alex Du-
govič/16/, k tomu skupina starších 
hráčov – na tomto, ako sme sa zhodli 
na rozšírenom výbore FK, budeme 
stavať aj v budúcnosti ...  

   Štefan Tavač

Tabuľka V. ligy, sk.“A“ U-19 
po jesennej časti 

súťažného ročníka 2024-25:

1. OFK Kotešová   13    12     1    0 
67:16    37 b.

2. FK Strečno   13    10     1    2    
52:19  31 b.

3. OŠK Rosina   13    10     1    2  
83:13  31 b.

4. TJ Hor. Hričov   13     8       3    2   
43:17  27 b.

5. FK Raková   13     8       0   5 
36:19    24 b.

Ďalej nasledujú: Makov, Radoľa, 
Štiavnik, Višňové, Teplička nad Vá-
hom, Varín, Svrčinovec, Belá a Pod-
vysoká

A ešte štatistika Á-mužstva, VI.liga 
,sk.“A“ - obsadili sme 14. miesto, v 13 
zápasoch zasiahlo do hry 20 hráčov, 
všetky odohrali - brankár Jakub Pu-
dík a Patrik Beháň. Útok 11. miesto 
/14 g./, obrana 13. miesto /34 g./, ví-
ťazstva:2 /doma-2, vonku-0/, remí-
zy: 2 /doma-2, vonku-0/, prehry:9 /
doma-3, vonku-6/, body: 8 /doma-8, 
vonku -0/, góly:  14:34 /doma 11:14, 
vonku 3:20/, strelci: M. Mikunda- 4 
góly, J. Beháň- 3 /2 z 11m/, M. Beháň- 
2, B. Oberta- 2, po jednom P. Samec, 
R. Beháň a D. Židek.

   Futbal - pochvala nášmu dorastu

/Na snímke dole dôchodca, fotograf, 
turista a člen Klubu slovenských turis-
tov Uhlík Pavol Ďurčo s diplomom od 
Slovenského zväzu turistov za dlhoroč-
nú propagáciu turistiky na Slovensku 
na svojom obľúbenom vrchole Suchý v 
Malej Fatre./

KST Uhlík

Turistická sezóna 2024 
bola plná nových aj staro-
nových trás a my sa na-

ďalej sa snažíme, aby sme 
ponúkli našim členom v 

roku 2025 bohatú ponuku 
výletov.

Čo nás čaká a neminie?
Naša skvelá partia tu-

ristov sa pôjde prejsť cez 
kopce Malej Fatry z Vrú-
tok do Strečna a to dňa 

28.12.
Po Novom roku dňa 4.1. 

je naplánovaný už tradič-
ný výstup na Čipčie nad 

obcou Turie. 
Plán turistickej sezóny-

bude predebatovaný na 
výročnej schôdzi dňa 

11. januára 2025.
Všetkým členom KST 

Uhlík, a taktiež aj nečle-
nom, želáme príjemné 

prežitie vianočných sviat-
kov, veľa pohybu, ešte 

viac zdravia, darčeky pod 
stromček, na Silvestra 
svižný krok a potom 
Šťastný Nový Rok.

Dušan---Peter---Robo
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Noviny Obecného úradu v Strečne. 
Vyšlo dňa 11.12 2024 

v náklade 720 kusov. 

Za obsahovú časť materiálov zodpovedá 

redakčná rada v zložení:  

Mgr. Erika Ďurčová, Beáta Badibangová, 

Mgr. Anna Melišová. 

Tlač: Coreta Bytča

Reg. číslo: RP388/2008

Noviny neprešli jazykovou korektúrou.

   Futbal - DONGHEE Cup

Ako sa už stáva tradíciou, koná sa 
u nás na Mikuláša halový futbalový 
turnaj prípraviek U11 DONGHEE CUP 
Strečno. 

Dňa 7.12. 2024 sa uskutočnil 3. roč-
ník. Opäť sme zažili peknú futbalovú 
sobotu, k čomu prispeli všetky muž-
stvá. Videli sme kvalitné zápasy plné 
emócií, futbalového umenia, krásnych 
akcií a gólov. Bolo radosť sledovať, s 
akým zápalom chlapci bojujú o víťaz-
stvo, ktoré sa podarilo obhájiť našim 
chlapcom. Gratulujeme!

Zostava Strečno: M. Bolibruch, P. Vl-
ček, T. Klocáň, P. Jankech, F. Sokolov-
ský, N. Janus, M. Samec, S. Sokolovský, 
S. Samec, M. Hojcus, O. Funtík

Tréneri: J. Trnovec, R. Sokolovský

Výsledky:
Strečno - Stráňavy 4:2
Strečno - Bánová  4:2

Strečno - Zástranie  8:2
Stráňavy - Zástranie  5:4

Stráňavy - Bánová  2:1
Zástranie - Bánová  6:2

1. miesto  Strečno   9 b
2. miesto  Stráňavy  6 b
3. miesto  Zástranie 3 b
4. miesto  Bánová    0 b 

Najlepší hráči: brankár -
 Š. Kvasnica (Stráňavy)

obranca - P. Vlček (Strečno)
útočník - F. Sokolovský (Strečno)

strelec - A. Hruška (Zástranie)
hráč - S. Samec (Strečno)

/Ján Trnovec odovzdal plaketu vedeniu 
DONG-HEE za dobrú spoluprácu a pomoc 

pri výchove mládeže/

Ďakujeme sponzorom: 
DONGHEE Strečno

Janus nápoje
Bowling Strečno - Š. Oberta

D. Štadáni
M. Ilovský

Š. Tavač 
rod. Jankechová

P. Beháň

Poďakovanie patrí aj všetkým 
organizátorom: 

J. Trnovec, R. Sokolovský, I. Melo, S. 
Bačár, R. Janus, M. Klocáň, manželia 

Jankechovci, M. Beháňová, Š. Oberta - 
Bowling team. 

    JT


